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„Черноморски фар“

Почина големият български 
писател акад. Антон Дончев. 
Авторът на „Време разделно” 
е издъхнал във Военномеди-
цинска академия след тежко 
боледуване.

Антон Дончев е роден на 14 
септември 1930 г. в Бургас. 
Като юноша преживява бом-
бардировките над София. Ко-
гато баща му се пенсионира, 
семейството се установява 
във Велико Търново, където 
през 1948 г. завършва основ-
ното си образование.

През 1953 г. завършва пра-
во в Софийския университет 
"Св. Климент Охридски". От 
1948 г. до 1953 г. работи в Ок-
ръжния съд във Велико Търно-
во. От 1961 г. до 1964 г. работи 
като редактор в издателство 
"Народна младеж", а от 1967 г. 
до 1979 г. е член на Сценарна-
та комисия при Българската 
кинематография. От 1979 до 
1989 г. работи в Българската 
национална телевизия. От 10 
март 1989 г. до 6 март 1990 г. е 
член на управителния съвет 
на Съюза на българските пи-
сатели. От 25 април 2002 г. е 

член на Съвета за духовно 
развитие към президента Ге-
орги Първанов на обществени 
начала. Действителен член е 
на Българската академия на 
науките от 24 юни 2003 г. От 31 
март 2005 г. до 2007 г. е член 
на управителния съвет на На-
ционалния фонд "Култура".

Антон Дончев започва да 
пише стихове още в ранна 
детска възраст. Първите кни-
ги, които написва, са научно-
фантастични. Първия си ро-
ман "Хора от три планети" на-
писва, когато е на 12 години, а 
на 15 години и съвременен ро-
ман - за своя живот и за съу-
чениците си. Централно място 
в творчеството на Антон Дон-
чев заемат историческите ро-
мани, разкриващи познати 
сюжети и герои от българско-
то минало и отделни аспекти 
от националната идентичност.

Първия си роман "Пробуж-
дане" публикува през 1956 г. в 
съавторство с писателя Дими-
тър Мантов, когато е на 25 го-
дини. Романът е посветен на 
въстанието на Петър и Асен от 
1185-1187 г. срещу византий-
ското робство. Първият му са-
мостоятелен роман "Сказание 

за времето на Самуила, за 
Самуил и брат му Арон, за си-
новете им Радомир и Вла-
дислав, за селяка Житан и 
старейшината Горазд Мъдрия, 
и за много други хора, живели 
преди нас" излиза през 1961 
г., въпреки че след като е 
предложен за печат в края на 
50-те години, романът не е 
публикуван с аргумента, че 
няма художествени качества.

Историческият му роман 
"Време разделно" е написан 
през 1964 г. Създава го на 33-
годишна възраст за 41 дни в 
родопска хижа край Пампоро-
во. Докато пише романа си во-
ди дневник в бележник на 
"Балкантурист", като ден по 
ден записва каквото е напи-
сал. Романът описва трагични 
за българския народ събития. 
Насилственото помохамеданч-

ване на християнското насе-
ление в Родопите през 17 век. 
Идеята за заглавието на рома-
на се появява по време на пи-
сането му. Работното заглавие 
е било "Глава си давам, вяра 
не давам". Сам писателят раз-
казва, че на нито един чужд 
език няма точен превод на 
"Време разделно". Книгата 
има 33 издания, преведена е 
на повече от 30 езика, между 
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Последно трябваше да открие 
Есенните литературни празници

„Възпитани“ младежи  
се биха на „Пъпа на Бургас“
Рев, крясъци, ритници и юмруци по „Александровска“ в час пик 

Весела ГОРАНОВА

Нов живот може да за-
живее емблематичната 
Хатева къща. Сагата с нея 
е на път да бъде разреше-
на, заяви кметът на Бур-
гас Димитър Николов.

Дългогодишната сага с 
така известната Хатева 
къща е на път да бъде раз-

решена. Очаквам соб-
ствениците да внесат в 
Община Бургас одобрен 
от Министерството на кул-
турата проект и да започ-
не възстановяването на 
тази знакова бургаска 
сграда. 

Още няколко собствени-
ци на стари къщи също са 
предприели действия по 

подобряване на фасадите, 
както и за тяхното обезо-
пасяване, за което им бла-
годаря!, написа кметът.

През изминалата сед-
мица „Черноморски фар“ 
публикува първите соб-
ственици на имоти, които 
се стреснаха след като 
Общината им размаха 
пръст.

Ще има ли нов живот 
Хатевата къща?

„Черноморски фар“

Мащабна полицейска 
операция на ОДМВР – 
Бургас за документиране 
на престъпната дейност 
на лица, занимаващи се с 
източване на ДДС в осо-
бено големи размери, се 
проведе на територията 
на области Бургас, Стара 
Загора, Пазарджик и Со-
фия.

Установено е търговско 
дружество със седалище и 
адрес в Айтос, предста-
влявано от 47-годишен 
български гражданин, кое-
то извършва внос от Репу-
блика Турция и вътрешно-
общностни придобивания 
на големи количества 
строителни материали от 
Гърция, Румъния и други 
държави от Евросъюза. 

С цел избягване устано-
вяването и плащането на 
данъчни задължения, го-
репосочените вътрешно-
общностни придобивания 
преминават документално 
през различни фирми „бу-
шони“, стопанисвани от 
безимотни лица, а в дейст-
вителност се разтоварват 
в складове, собственост 
на айтоската фирма.

До момента е констати-
рано, че по посочения ме-
ханизъм само от м. април 

досега фискът на Републи-
ка България е ощетен с 
над 1 800 000 лв.    

Съществуват данни, че 
освен на занижени стой-
ности, внасяните строи-
телни материали (тухли, 
дървен материал, различ-
ни видове желязо и др.) не 
отговарят на стандартите 
на Европейския съюз и 
могат да създадат опас-

ност при строителството 
както на сгради, така и на 
промишлени съоръжения.

По случая е образувано 
досъдебно производство 
при условията на неотлож-
ност, като провеждането 
на процесуално-следстве-
ни действия на територия-
та на Бургас, Айтос, Стара 
Загора, Панагюрище и Со-
фия продължава.

Качулки нахлуха в айтоска 
фирма в акция срещу 

източване на ДДС
„Черноморски фар“

Викове, крясъци и рев ог-
ласят центъра на Бургас 
точно на Пъпа на града, 
малко след 18 часа. Две 
групички младежи спорят, 
като единият крещи звер-
ски така, че сигурно се чу-
ва чак до сградата на Об-
щина Бургас. „Ще те убия, 
ще те размажа“, е един-
ственото,  което излиза от 
устата му. Вербалната аг-
ресия е срещу друг мла-
деж, който стоически пона-

ся агресията и заплахите. 
Не става ясно за какво е 

спорът, познават ли се. Ни-
кой от двете групички не 
иска да предотврати боя, а 
напротив. Подобна е ситуа-
цията и с гражданите, ня-
кои от които се изплашват 
от виковете. Следват удари 
от страна на младежа с ко-
лелото и започва търкалът, 
очевидно спортът не е дос-
татъчен за укротяване на 
агресията на младежите 
или други вещества са в по-
вече. Нещата ескалират и 

само благодарение на слу-
чайни минувачи - мъж и же-
на, побоят не завършва в 
болница или фатално. 

Полиция или „Общински 
ред“ не съществуват в тази 
част на деня по централна-
та улица. 

Първо РУП е само на ме-
три от сценката, но какво 
от това. 

Младежът с колелото бя-
га от мястото, но впослед-
ствие репортер го вижда 
отново да търси обекта на 
битката за отмъщение.

Най-голямо удоволствие му носеше да говори пред детска аудитория
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Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

Целият човешки живот е 
като път с една раница

„Черноморски фар“

През 2016 година акаде-
мик Антон Дончев, който е 
почетен гражданин на Бур-
гас, бе гост в родния си град. 
Поводът - представяне на 
книгата му „Сянката на 
Александър Велики“.

Преди това тя имаше пре-
миера и в Несебър. На след-
ващия ден авторът на рома-
на „Време разделно“ се 
срещна с деца в екокампа-
нията на вестника „Стари 
вестници за нови книги“ на 
Охлюва.

Днес публикуваме него-
вите думи отново, които 
звучат пророчески:

„Целият човешки живот е 
като път с една раница. Тряб-
ва да се научим да го ценим и 
да го уважаваме. Човекът на 
път е този, който търси реше-
ние на фундаменталните про-
блеми за смисъла на живота, 
това е архетипния образ на 
пътя”. Това заяви класикът на 
съвременната българска лите-
ратура, авторът на романа 
„Време разделно” акад. Антон 
Дончев в Бургас. Той гостува в 
родния си град в Световния 
ден на книгата, 23 април, за да 
представи последната си кни-
га - шедьовър "Сянката на 
Александър Велики". Вестник 
„Черноморски фар” и Община 
Бургас бяха партньори на ини-

циативата, организирана от в. 
“Стандарт“, която бе в Деня на 
книгата и на авторското пра-
во. „Това е книга, посветена 
на нашите прадеди траките, 
които победиха страха от 
смъртта и повярваха в без-
смъртието. Тя разказва за 
смели мъже, родени и отгледа-
ни от земите на Балканите, ко-
ито изораха браздите на нова 
цивилизация до границите на 
познатия свят. Тя е за сляпата 
жрица Хестия, която се опитва 
да премине през границите на 
този свят и да достигне до све-
та на звездите. И за първите 
богове кабирите, за които зла-
тото на Лизимах е като меда 
за пчелите“ – разказа Дончев 
пред многобройните си почи-
татели в атриума на мол „Гале-
рия Бургас“. Това е роман за 
идеите на Александър, про-
дължени от Лизимах, уточни 
авторът. Александър се проти-
вопоставя на Аристотел, на 
Платон, на Еврипид, на всич-
ки, които са делели хората на 
елини и на варвари. Те са смя-
тали, че елините са по-висши и 
затова трябва да се отнасят 
към варварите или като към 
врагове, или като към подчи-
нени. Александър е човекът, 
който идва и казва - всички 
сме братя. Основната дума 
във веруюто му е думата брат-
ство. След това идва думата 
равенство. Това е човек, кой-
то оженва 10 хиляди македон-

ски войници за 10 хиляди пер-
сийки. За да бъдат потомците 
на тия два народа основата на 
неговата империя. „В моя ро-
ман ще видите голямото дос-
тижение на траките. Това е на-
род, освободен от страха от 
смъртта. Вижте, Ахил, Хектор, 
те се страхуват, не искат да 
умрат. Докато тракийската фи-
лософия е философията на ве-
чния живот, на вечната душа. 
Това е един народ, който жре-
ците са успели да убедят, че 

всеки живот е безсмъртен. В 
резултат на това те създават 
съвършените войници, най-до-
брите войници в римските ле-
гиони са били траките, най-до-
брите бойци на арената на 
гладиаторите са били траки-
те”, обясни пред многобройна-
та аудитория академик Дон-
чев.

Непринудената среща с бур-
гаското гражданство се воде-
ше от изпълнителния директор 
на „Черноморски фар” ЕАД 

Димитър Николов, който из-
тъкна, че това е уникална въз-
можност за жива връзка на 
бургаските граждани с един от 
класиците на съвременната 
българска литература, който е 
и изключително ерудиран по-
знавач и изследовател на бъл-
гарската история. Авторът на 
вечния роман „Време раздел-
но“ философски припомни, че 
в земята под нас се крие мно-
го по-голямо богатство от ма-
териалните суровини като 
нефт и газ, които сега ще тър-
сим. И това е оставеното от 
древните траки, чиито наслед-
ници сме ние и трябва да го 
съхраним и предаваме на ид-
ните поколения. Академик 
Дончев с удоволствие си спом-
ни и за своето детство в Бур-
гас. Той каза, че тогава хората 
тук са били много по-добри по 
душа и са били готови да по-
могнат на всеки. За разлика от 
тогава обаче сега се раждат 
много по-красиви деца. „Това 
е хубаво, но едновременно с 
това буди тревога в мен, и то с 
основание. Историята сочи, че 
се ражда по-красиво поколе-
ние, когато положението в 
страната не е добро – по вре-
ме на войни и бедствия. Кра-
сотата е начин на самозащита 
на природата, за да оцелее на-
родът”, посочи именитият ака-
демик. Към срещата с бурга-
ското гражданство се присъе-
дини и министърът на околна-
та среда и водите Ивелина Ва-
силева, която се превърна в 
официален гост на представя-
нето на неговата книга. Тя бе и 

първата, която получи произ-
ведение с автограф от творе-
ца. Министър Василева обяс-
ни присъствието си на среща-
та така: „Тук съм, защото съм 
бургазлийка и съм горда да 
посрещна академик Дончев в 
града ни и да слушам с инте-
рес неговата беседа. Майсто-
рите разказвачи като него от-
давна са част от литературна-
та история. Смятам, че както 
духът на литературата и мъд-
ростта на историята са изклю-
чително важни за нас, така от 
огромно значение за гражда-
ните е и грижата за природа-
та. Тези вечни константи вза-
имно се преплитат и са цен-
ности, с които се поддържа 
българският дух. За мен е чест 
и привилегия да получа авто-
граф лично от академик Дон-
чев. Бургас трябва да се гор-
дее с хора като него, които са 
родени тук. Нека пожелаем на 
България Велики дни, преди 
светлия Християнски празник 
и какъв по-хубав подарък за 
града ни от това ерудит като 
Антон Дончев да е сред нас, и 
то точно сега”, каза Ивелина 
Василева.

Авторът на "Сянката на 
Александър Велики" даде без 
умора и още много автографи 
на свои почитатели, които из-
виха дълга опашка пред него в 
бургаски мол – едно необичай-
но място за представяне на 
книга, но увенчало се с внуши-
телен успех, който ще се пом-
ни дълго.

22.04.2016 година 

които японски и хинди, в ти-
раж от около 1 050 000 екзем-
пляра. През 1968 г. американ-
ската фондация "Джейн и Ър-
винг Стоун" номинира романа 
"Време разделно" в категория-
та "Най-добър исторически ро-
ман, издаден в САЩ". След 
публикуването на романа 
"Време разделно" интерес към 
заснемането му като филм 
проявяват италианските про-
дуценти Карло Понти и Луи-
джи де Лаурентис. През 1966 г. 
Антон Дончев пише сценарий 
с Луиджи де Лаурентис, но въ-
преки идеите за заснемане на 
филма от италианската теле-
визия РАИ, френската Еф Ер 3, 
немската Це Де Еф, те не се 
реализират.

На 19 февруари 2002 г. фон-
дация "Балканика" към Швед-
ската академия на науките 
предлага Антон Дончев да бъ-
де удостоен с Нобелова на-

града за литература за рома-
на му "Време разделно", а 
през 2009 г. книгата е класира-
на от българските читатели на 
второ място след "Под игото" 
на Иван Вазов в кампанията 
"Голямото четене" на Българ-
ската национална телевизия. 

През 1987 г. режисьорът 
Людмил Стайков екранизира 
романа "Време разделно". 
Сценаристи на филма са Люд-
мил Стайков, Георги Дана-
илов, Михаил Кирков и Ра-
дослав Спасов, който е и опе-
ратор на филма.

Антон Дончев е автор и на 
романите "Девет лица на чо-
века" (1980), Николай Рьорих" 
(1981), "Сказание за хан Аспа-
рух, княз Слав и жреца Терес" 
(1981-1984, в 4 тома), "Стран-
ният рицар на свещената кни-
га" (1998), "Легенди за двете 
съкровища" (1998), "Николай 
Рьорих - Ярило слънчицето и 

бога Агни" (2002), на романа 
"Трите живота на Кракра" 
(2007) - трагичен разказ в три 
части за загиването на Първо-
то българско царство, "Сянка-
та на Александър Македон-
ски" (2015).  Той е автор на 
творби за деца и юноши, пъте-
писи, сценарии за игрални те-
левизионни филми, сред кои-
то "Калоян" (1963, в съавтор-
ство с Димитър Мантов и Да-
ко Даковски), "Глутницата" 
(1972), "Изгори, за да светиш" 
(1976, телевизионен филм), 
"От другата страна на огледа-
лото" (1977), "Завръщане от 
Рим" (1977, телевизионен). Ав-
тор е на есета - "Девет лица на 
света" и др.

"Света трябва да го прие-
меш такъв, какъвто е, и чак то-
гава да започнеш да го проме-
няш", споделя писателят Ан-
тон Дончев на една от първи-
те световни срещи на българ-

ските медии, организирани от 
Българската телеграфна аген-
ция.

Антон Дончев е носител на 
множество български и чуж-
дестранни награди. Носител е 
на литературната награда 
"Златен Пегас" на Община Бур-
гас за литературно и поетично 
творчество през 2000 и 2003 г.. 
На 14 септември 2020 г. вице-
президентът Илияна Йотова 
удостоява Антон Дончев с По-
четния плакет на вицепрези-
дента за огромния му принос 
към развитието на българска-
та култура и духовност и по по-
вод 90-годишнината му.

Антон Дончев е почетен 
гражданин на градовете Бур-
гас (2000), Велико Търново (22 
март 2000), Сливен (25 октом-
ври 2004), Смолян (21 октом-
ври 2005), Перник (14 май 2009) 
и София (17 септември 2010). 

Последно той трябваше да 

открие Есенните литературни 
празници в Бургас, но тогава 
влезе в болница и не успя да 
дойде.

Ден преди да тръгне за мор-
ския град, академикът се по-
чувствал зле. Въпреки възник-
налите здравословни пробле-
ми, Дончев издиктувал поз-
дравлението на съпругата си 
Райна Василева, която го из-
пратила до поетесата Роза 
Боянова.

"Досега винаги сме канили 

Антон Дончев на нашите Есен-
ни литературни празници. Но 
времето, в което ги провежда-
хме, съвпадаше с други него-
ви творчески ангажименти, 
както в София, в страната, та-
ка и в чужбина", сподели съз-
дателката на поетичното ате-
лие "Митични птици" Роза Боя-
нова. Поздравът на академик 
Дончев за откриването на 26-
ото издание на празниците 
прочете Бина Калс, която се 
яви и водеща на вечерта.

Таксата на то
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гражданин - акад. Антон Дончев

Кметът Димитър Николов поднася своите съболезнования 
на семейството, роднините и приятелите на видния писател, 
общественик и бургазлия – акад. Антон Дончев:

„Приемете моите и на съгражданите ми най-искрени събо-
лезнования по повод кончината на големия български писател 
и почетен гражданин на Бургас – акад. Антон Дончев. Присъе-
динявам се към мъката Ви и скърбя заедно с Вас за тежката 
загуба на писателя и на човека, прославил името на България 
по всички краища на света.

Акад. Дончев бе едно от най-големите имена в българската 
литература, с огромен принос за съхраняване на историческа-
та памет и националното самосъзнание. Бургас загуби най-ви-
дния си гражданин, а България – един истински космополит в 
българската и световна литература!

Няма да забравим завета, който ни остави преди 12 години: 
„Ние от Бургас, родени край морето, трябва да занесем по 
света и да носим навсякъде песента на вълните“.

Поклон пред светлата му памет!“

Антон Дончев пред 
„Черноморски фар“: 

Трябва да се научим 
да го ценим

Ние от Бургас, родени край 
морето, трябва да занесем по 
света и да носим навсякъде 

песента на вълните 

Акад. Антон Дончев получи нагардата „Фаропази-
тел“ на стогодишния вестник

В разговор с кмета Димитър Николов по време на 
кампанията на „Черноморски фар“

По време на представянето на книгата му „Сянка-
та на Александър Велики“, модератор на срещата то-
гава бе изпълнителният директор на „Черноморски 
фар“ Димитър Николов (вдясно)



Георги РУСИНОВ

Началото на седмицата 
в Бургас бе белязано със 
скандал, който набързо се 
превърна в национален. 
Служители на Областната 
дирекция „светнаха“ с 
положителни тестове за 
наркотици. Както писа-
хме в предния брой на 
„Черноморски фар“, глав-
ният секретар на ведом-
ството Петър Тодоров изда-
де заповед, с която всички 
служители в МВР ще подле-
жат на тестове за алкохол 
и наркотици. Причината – 
зачестилите случаи на хва-
нати на пътя работещи във 
Вътрешното министерство 
под влиянието на алкохол 
и наркотици. 

Бургас е първият облас-
тен град, в който се раз-
бра, че служители са дали 
положителни тестове за 
наркотици. Синдикалистът 
Генади Тенев, който е за-
местник-председател в 
най-голямата синдикал-
на организация в МВР – 
СФСМВР, излезе пред ме-
диите да гаси пожари, за-
палени от ръководство-
то на най-високо ниво във 
Вътрешно министерство. 
Пред националните теле-
визии той сподели, че това, 
което се случва, е абсурд-
но и че тестовете всъщност 
са отчели различни лекар-
ства, които колегите му пи-
ели заради стреса от рабо-

тата в системата. 
Обществеността обаче 

реагира остро на информа-
цията за полицаи с положи-
телни тестове за наркоти-
ци. Коментарите бяха обе-
динени около това, че случ-
ващото се сега е абсолют-
но лицемерие от страна на 
МВР, тъй като години наред 
граждани са тествани със 
същите тестове и много от 
тях незаслужено са търпе-
ли репресивните мерки, ко-
ито следват след отчитане 
на употреба на наркотици. 
Наскоро софийски адвокат 
успя да осъди МВР да за-
плати обезщетение на кли-
ента й, който също е станал 
жертва на фалшиво поло-
жителен тест. Това е пре-
цедент в България, който 
вероятно от тук нататък ще 
служи като пример в съдеб-
ната практика, която досега 
и без друго отменяше хиля-
ди такива постановления, 
след като става ясно след 
дадени впоследствие кръв-
ни проби, че „виновният“ е 
невинен. Обезщетение оба-
че за пръв път се заплаща 
по подобен казус.

Репортер на „Черно-
морски фар“ разговаря 
по темата със синдика-
листа Генади Тенев, кой-

то не спести критики към 
МВР, както и с бургаския 
адвокат Калоян Кръстевич, 
който е много добре запоз-
нат с проблемните тесто-
ве, тъй като е представля-
вал не един или двама кли-
енти пред съда със съмне-
ния за фалшиво положител-
ни дръг-тестове.

Генади Тенев,  
зам.-председател  
на УС в СФСМВР:  
Тестовете да се 
сменят, това е 

пълен хаос
„Първо започвам с пояс-

нението, че резултатите са 
първични, а не окончател-
ни. Служителите в ОДМВР-
Бургас са около 1600 чове-
ка. По първоначални дан-
ни, които имаме, установе-
ните първични положител-

ни резултати са по-малко 
от 5 с тези проблемни те-
стове, за които през годи-
ните е доказано, че имат 
проблеми при администра-
тивни и наказателни про-
изводства. Има една трай-
на практика през годините 
съдът да отменя актове, по-
казвайки, че тези тестове 
отчитат и субстанции в ня-
кои лекарства като наличие 
на наркотично вещество. 
Меродавна след това е 
кръвната проба, а те досе-
га са излизали отрицател-
ни в повечето случаи. Така 
е и при колегите в момента, 
които са установени с по-
ложителни проби. Пробите 
за урина са им излезли от-
рицателни, очакваме и тези 
за кръвта да са отрицател-
ни. През това време оба-
че служителите са подла-
гани на унижения. Сега са 
в болнични, отстранени от 
работа и в отпуска, докато 
не излезе крайният резул-
тат от кръвните проби, кои-
то са им взети. Всичките те 
са с някакви лекарства, ко-
ито дори си ги носят у себе 
си – кой за кръвно, кой за 
да може да заспива, кой за 
нерви“, заяви Тенев. 

За резултатите от кръвни 
тестове понякога се чака 3 
месеца.

„Има една наредба, ко-
ято само тя регламентира 
нещата в страната към мо-
мента в това отношение. 
В нея са указани кои са 
лабораториите, които из-
вършват такава експерти-
за и те не са много в стра-
ната. Сега обаче ще се слу-
чи следното нещо – ако се 
окажат служители с пър-
воначална проба от поле-
вия тест, би трябвало да 
им вземат и кръвна проба. 
Там се взимат две кръвни 
проби – една първа и една 
контролна. Втората кон-
тролна проба за наркоти-

ци, по тази наредба, трябва 
да се съхранява 12 месеца. 
Лабораториите ще се зари-
нат с безумно много шиш-
енца. Да не говорим колко 
ще им се натовари работа-
та за няма-нищо“, каза син-
дикалистът.

Пълен хаос. Така опре-
деля Тенев случващото се 
в момента.

„Няма никакъв регламен-
тиран ред в страната, по 
който да има възможност 
за такова тестване на ра-
ботници от страна на ра-
ботодател. Единствената 
законова възможност е 
Наредба номер 1 от 2017-а 
и тя е свързана с контрола 
на пътното движение. Там 
контролът, осъществяван 
от „Пътна полиция“, е уре-
ден. Тестовете, с които се 
тестват водачите, са съ-
щите, с които тестват сега 
и служителите. В момен-
та няма ред. Министърът 
издаде едно разпорежда-
не, с което вмени на раз-
личните дирекции в систе-
мата на МВР да създадат 
ред и условия за тества-
не. Те не са законотворци, 
за да създават такъв ред и 
условия, нямат правно ос-
нование. Отделно от това 
се даде възможност за 
поне 50 вида ред и усло-
вия, в които да се извърш-
ва тестването. Много по-
лесно ставаше с една за-
повед от Министерството, 
с един ред и условия. Но 
и тя нямаше да е законо-
ва, защото няма основа-
ние. Основанието за такъв 
тест е записано в ЗМВР – 
за установяване на упо-
треба на наркотични веще-
ства. Такава наредба има 
обнародвана в „Държавен 
вестник“ юни тази година, 
но тя ще влезе в сила през 
февруари следващата годи-
на. В нея е установен такъв 
ред – кой тества, кога може 

4 Какво следва след 
скандала с положителни 
такива на бургаски полицаи
4 Синдикат в системата 
призна проблема, иска 
други начини за проверка
4 В други държави 
шофьорите пишкат  
в чашка направо на пътя
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Защо МВР досега мълча 

Р  А  Й  О  Н  Е  Н      С  Ъ  Д  -  
П  О  М  О  Р  И  Е  
О Б Я В Л Е Н И Е

Районен съд – Поморие обявява конкурс за заемане 
на длъжността „съдебен секретар“– 1 щатна бройка при 
условията на чл. 67, ал.1, т.1 от Кодекса на труда.

 Описание на длъжността - Съдебният секретар из-
пълнява дейностите, съгласно чл. 55 от Правилника за 
администрацията в съдилищата, а именно: съставя про-
токоли за откритите съдебни заседания;  изготвя списъ-
ци за реда и часовете на разглеждане на делата по об-
разец, изпълнява разпорежданията на съда, постанове-
ни в откритите заседания и др. 

 2.1 Минимални изисквания, на които кандидати-
те следва да отговарят:

- Вид и равнище на образование - минимална степен 
на завършено образование – „Средно образование“. 

- Трудов стаж – за заемането на длъжността НЕ СЕ из-
исква наличие на трудов стаж/професионален опит. 

- Да отговарят на изискванията на чл. 340а, ал. 1 
от Закона за съдебната власт

- Да отговарят на условията на чл. 340а, ал. 2 от За-
кона за съдебната власт, във връзка чл. 107а, ал. 1 от 
Кодекса на труда, които обстоятелства лицата, избрани, 
в резултат на конкурсната процедура, декларират преди 
сключване на трудовия договор с тях. 

2.2 Специфични изисквания, на които кандидати-
те следва да отговарят: 

- Много добра компютърна грамотност, умения за съ-
ставяне на документи, познаване на правилата за доку-
ментооборот. Умения за работа с офис техника и обо-
рудване. 

- Лични качества - умения за работа в екип, комуни-
кативни способности, способност за работа с гражда-
ни, способност за работа в екип, , способност за рабо-
та под стрес, умения за справяне с конфликтни ситуа-
ции, лоялност, дискретност, прецизност. 

- Познаване на Закона за съдебната власт, Правил-
ника за администрацията в съдилищата и процесуални-
те закони.

3. Размер на основното трудово възнаграждение, 
съгласно Класификатора на длъжностите в 
администрацията по чл. 341 от ЗСВ. 

Минималното основно трудово възнаграждение - 
910.00 лева. На служителите се заплаща ежемесеч-
но допълнително възнаграждение за ранг (минималният 
ранг за длъжността е V), с възнаграждение в размер на 
60.00 лева, както и възнаграждение за придобит трудов 
стаж и професионален опит.

4. Начин на провеждане на конкурса и оценяване 
на кандидатите: 

Конкурсът ще се проведе от комисия назначена със 
заповед на предесдателя на съда. Конкурсната процеду-
ра включва три етапа, както следва: 

Етап 1: Допускане на кандидатите до участие в 
конкурса. 

На този етап се преценява пълнотата и редовност-
та на представените документи от кандидатите, съответ-
ствието на кандидатите с минималните и специфичните 

изисквания за заемане на длъжността, както и спазва-
нето на реда, начина и срока за подаване на документи 
за участие в конкурса. 

До втория етап на конкурса се допускат единстве-
но кандидатите, които напълно отговарят на мини-
малните и на специфичните изисквания за заемане 
на длъжностите. 

Етап 2: Проверка на специфичните изисквания за 
заемане на длъжностите. 

Целта на втория етап е да се проверят компютърни-
те умения на кандидатите, познанията им по стилистика, 
правопис, граматика, уменията им за съставяне на ад-
министративни документи. За кандидатите ще се извър-
ши проверка на бързината на писане. 

Етап 3: Събеседване с допуснатите до третия етап 
кандидати. 

5. Необходими документи за участие в конкурса: 
5.1. Задължителни документи: 
- Заявление за кандидатстване за работа (по обра-

зец); 
- Автобиография (по образец); 
- Декларация от кандидата по чл. 340а, ал. 1 от Зако-

на за съдебната власт, във връзка с чл. 136 и чл. 141, 
ал. 2, т. 1 от Правилника за администрацията в съдили-
щата (по образец); 

- Декларация за защита на личните данни (по образец);
- Копие от документи за придобити образователно-

квалификационни степени, допълнителна квалификация 
и правоспособност, които се изискват за длъжността. 

- Копие от документи, удостоверяващи продължител-
ността на трудовия стаж/професионалния опит; 

- Медицинско свидетелство за постъпване на рабо-
та (в оригинал); 

- Други документи, свързани с изискванията за зае-
мане на длъжността, които кандидатът притежава и же-
лае да представи. 

- Свидетелство за съдимост. 
Представените копия следва да бъдат заверени от кан-

дидата с текст „Вярно с оригинала“. 
5.2. Препоръчителни документи: 
- Препоръки от предходни работодатели, независимо 

в каква област е работил кандидатът; 
- Мотивационно писмо. 
5.3. Други – Преди постъпване на работа на спечели-

лия конкурса кандидат ще бъде изискано и Медицинско 
удостоверение, издадено в резултат на извършен меди-
цински преглед, че лицето не страда от психическо за-
боляване (в оригинал). 

6.Документи за участие в конкурса се подават лично 
или чрез пълномощник (нотариално заверено пълномощ-
но) в сградата на Районен съд – Поморие, ул. „Цар Кало-
ян“ № 1, ет.2 , „Деловодство“ с работно време от 9.00 до 
17.00 ч. Документи се приемат в срок до един месец от 
датата на публикуване на обявата в печатна медия. Обяв-
лението за конкурса, образците на формуляри и подроб-
ните длъжностни характеристики са достъпни на Интер-
нет страницата на Районен съд – Поморие  – https://po-
morie-rs.justice.bg, рубрика „Обяви и конкурси“, както 
и при административния секретар на съда.

За допълнителна информация по отношение на кон-
курса можете да се обръщате към административния се-
кретар на тел. 0596/22141

ОБЯВА
„Балкан Билдинг БГ” ЕООД и „Балкан Строй БГ” ЕООД с адрес 

на управление гр. Бургас, ул. „Сан Стефано” № 60 А, представлява-
ни от Цветан Янчев Съзанов - Управител, съобщават на жителите 
на гр. Поморие, следното свое инвестиционно предложение:  изра-
ботване на ПУП-ПРЗ за УПИ IX-5229 и УПИ X-5230 и изграждане  на 
жилищна сграда в УПИ IX-5229,5230, кв. 255, гр. Поморие.

У В Е Д О М Л Е Н И Е
На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условия и реда за из-

вършване на оценка на въздействието върху околната среда, се 
уведомяват всички заинтересоване лица относно инвестиционно-
то предложение:

Промени по време на строителство съгласно чл.154 от ЗУТ 
за Вътрешно преустройство за промяна на предназначението на 
Първи етаж от „Бърза закуска”, „Магазин” и Ателиета № 1,2,3 и 4 
в СТУДИА № 1,2,3,4,5 и 6 от ЖИЛИЩНА  СГРАДА в кв.57 УПИ ХIV-
361 с.Равда, общ. Несебър.

Възложител на проекта е:   Илия Тошев Карасавов, Наталия 
Стоянова Димитрова  и  Иван Христов Ралев.
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за неефективните дръг-тестове?
да се тества, при какви ус-
ловия, съхранение и т.н. В 
момента се прави някакъв 
хаос, даже се стига до аб-
сурда на служители да се 
заявява те да ходели да си 
правят теста. Кое гаранти-
ра, че МВР после ще при-
еме този тест, кое гаран-
тира и че служителят ще 
даде неговата кръвна про-
ба. Затова са измислени 
тези ред и условия в на-
редбите – за да се гаран-
тира, че взетата проба е 
на даденото лице. В МВР 
няма такова нещо в мо-
мента. Наредбата влиза в 
сила след три месеца и по-
ловина, какъв беше пробле-
мът да се изчака и тогава 
да се тестват служителите 
при установени ясни прави-
ла? Никой нямаше да има 
нищо против“, уточни бур-
газлията.

Не се правят 
задължителните 

медицински 
прегледи

„МВР като работодател, 
както и всички работода-
тели, са задължени да из-
вършват периодични меди-
цински прегледи на служи-
телите си. Такива не се пра-
вят в МВР. А ако се праве-
ха, можеше да се контроли-
рат тези процеси. При едни 
такива медицински изслед-
вания се взимат проба от 
кръв, проба от урина и по-
добни резултати за служи-
тели, употребяващи нарко-
тични вещества, могат да 
излязат. А не да си играем 
на тестове и лакмуси. Но 
на МВР явно им е по-скъпо 
да правят медицински пре-
гледи, отколкото да се хвър-
ля вина върху служителите, 
защото точно това се случ-
ва в момента – унижения. 
Тя самата система се са-
моунижи и да не ни се сър-
дят на нас, че го оповестя-
ваме това пред общество-
то, както и то да не ни се 
сърди, че чак сега го каз-
ваме. Нашата организация 
е била нетърпима към вся-
каква форма на дискрими-
нация и незаконност и сме 
го доказали през годините 
с множеството протести, с 
които сме си търсили и пра-
вата. Затова бяхме и толе-
рантни и работихме с МВР 
заедно по тази наредба, ко-
ято влиза в сила от февруа-
ри. Това е един от малкото 
нормативни актове на МВР, 
който не сме обжалвали 
пред съда. Затова не може 
да ни се търси вина, че чак 
сега казваме това за тесто-
вете“, продължи той.

Тенев заяви, че не служи-
телите са крили, че тестове-
те са неефективни, а МВР.

„Административната и 
наказателната практика 
доказват, че са проблем-
ни. МВР е страна по тези 
дела. Защо не се е говорило 
през годините? Ами, защо-
то явно са били малко слу-
чаите на фона на сегашни-
те. За много кратък период 
станаха много. Кой да реа-
гира на гражданина, кой-
то е задържан, ако той не 
си потърси правата с адво-
кат? Който се е усъмнил и 
си е потърсил правата, той 
е спечелил. Но те са капка 
в морето и затова не придо-
биваха гласност. В момен-
та се фокусира вниманието, 
защото МВР по принцип е 
омразен орган. В тази дър-
жава по принцип се мразим 
едни други. Сега в момен-
та ситуацията е: „Нека га-
дните ченгета, дето на нас 
го правят, сега да видят на 
тях хубаво ли им е“. Само 
че този служител, който 

прави тестовете на пътя, 
не го прави по свое жела-
ние и не той си избира те-
ста, с който да проверява. 
Той си има длъжностна ха-
рактеристика и няма място 
за своеволия. Той не носи 
отговорност за този тест, а 
министърът, който ги е одо-
брил и екипът, който е око-
ло него. Така че МВР е зна-
ело през годините за про-
блема с тези тестове, но са 
си мълчали. По каква при-
чина, можем само да гада-
ем“, каза синдикалистът и 
добави, че поне от целия 
скандал практиката с не-
ефективните тестове изле-
зе наяве.

„Вече смятам, че ръко-
водството на МВР трябва да 
си вземе поука и да разгле-
дат как е в другите държа-
ви и какви тестове се полз-
ват там. Само че е въпрос 
на средства. Но по-добре 
по-скъпи, но надеждни те-
стове, отколкото да продъл-
жава обществото да стра-
да. От понеделник полици-
ята се занимава със себе 
си, за да доказва колко е 
себедостатъчна. Създават 
се поредните проблеми от 
едни хора, които винаги ги 
създават и винаги са оста-
вали в анонимност. Само 
че щетите от тези пробле-
ми сега ще са върху служи-
телите от МВР и върху об-
ществото. Ние не сме спре-
ли да го говорим. Това е 
правоохранителна систе-
ма, служителите в нея от-
говарят за сигурността на 
всички. Те ако нямат нуж-
ната сигурност и условия, 
не се спазват правата им, 
за каква правова държава 
говорим? В момента право-
охранителният орган нару-
шава правата на служите-
лите за пореден път. 99.9% 
от работата на нашата орга-
низация е да искаме да се 
спазват правилата в държа-
вата. Занимаваме се основ-
но с нарушения на наред-
би и закони, за които не се 
търси отговорност от нико-
го и за които МВР понася 
финансови щети от служи-
тели на МВР и морални, че 
са осъдени. Виновни няма“, 
поясни той.

Стресът в МВР
Тенев говори и за стре-

са сред служителите в сис-
темата, както и че именно 
той е причина за положи-
телните тестове сега на ко-
легите му.

„Имаме две изследвания, 
направени сред служители-
те в рамките на 10 години. 
И при двете служителите 
казват, че основният про-

блем не е от работата, а от 
самата система и унижени-
ето, което получават в нея. 
За 10 години не се е проме-
нила системата. Основният 
състав намаля през години-
те, а задълженията им се 
увеличиха. Повечето зада-
чи, по-голямото натоварва-
не, по-малкото почивки, по-
вече извънреден труд во-
дят до умора и стрес. Те 

се лекуват по няколко на-
чина, независимо дали ста-
ва въпрос за служител в 
МВР или някой друг. Те са: 
пороците – алкохол и нар-
котици; медикаменти; хо-
бита. Винаги има хора, ко-
ито се поддават на първи-
те две. И тук идва отново 
въпросът за профилактич-
ните прегледи, защото ако 
се правят такива, то тези 
неща ще излизат наяве“, 
обясни Тенев.

Адвокат Калоян 
Кръстевич:  

Най-после стана 
ясно, че го има 
този проблем

Скандализираната тема 
с проверките за алкохол и 
наркотици сред служители-
те на МВР изкара на дневен 
ред няколко проблема, за 
които от години се говори, 
но до решение не се стига. 
В Бургас има няколко поло-
жителни теста за наркоти-
ци. Полицаите твърдят, че 
са фалшиви и че са отче-
тени лекарства, а не нар-
котици. Адвокат Калоян 
Кръстевич неведнъж е ко-
ментирал точно такива слу-
чаи пред нашата медия. 
Сега отново го потърсихме 
за коментар, когато най-на-
края този проблем придоби 
по-голяма популярност.

„Заповедта на главния 
секретар на МВР намирам 
за напълно основателна и 
уместна, защото у много от 
нас възникват съмнения за 
това дали служители, осо-
бено по-младите, не употре-
бяват наркотици по време 
на изпълнение на служеб-
ните си задължения. Така 
че тази заповед за мен 
дори е закъсняла. Отдавна 

трябваше да има регламент 
и ред, по който те да се про-
веряват регулярно, а не ин-
цидентно“, каза той.

Според него въвежда-
нето на заповедта има и 
друг ефект, който той при-
ветства.

„Така не само ще се уста-
новява дали служители на 
МВР са употребили алко-
хол или наркотици, но като 

цяло лъсна цялостната не-
ефективност на използва-
ните спрямо водачите те-
стове за наркотици, понас-
тоящем те са Draeger Drug 
Check 5000. Докато слушах 
изказването на г-н Генади 
Тенев, аз установих, че той 
е недоволен от това, че слу-
жители на МВР ще се тест-
ват с тестове, които били 
негодни и проблемни. Със 
същите тези тестове, обаче, 
от години се тестват всич-
ки водачи на МПС и огро-
мен брой лица бяха подла-
гани на нечувани унижения, 
като претърсване и иззем-
ване в жилищата им, пре-
кратяване на регистрация-
та на автомобил, отнемане 
на шофьорска книжка, за-
държане за 24 часа и „из-
типосване“ в медиите. На 
служителите на МВР досега 
не им пукаше, че по този на-
чин налагат репресия спря-

мо други лица, но в момен-
та, в който този удар се сто-
вари и върху тях, започнаха 
да се оплакват от тестове-
те и да настояват за тества-
не на кръв и урина наместо 
проверяване с Drug Check 
5000. Признавам си, че от-
както започнаха комента-
рите по темата, усмивката 
не е напуснала лицето ми 
– смея се първо на нело-
гичните изказвания на г-н 
Генади Тенев, а на следва-
що място - на абсурдното 
положение, в която изпа-
дат същите тези служите-
ли, които иначе неприми-
римо санкционират гражда-
ни, чиито тестове са отчели 
положителен резултат“, ко-
ментира адвокатът.

Кръстевич не скри своите 
съмнения за това, че може 
да има и прикриване на ре-
зултати.

„Прочетох един шеговит 
коментар по темата и той 
гласеше, че това е все едно 
футболистите от един и същ 
отбор да се проверяват вза-

имно за допинг. Това е не-
сериозно. Този тест трябва 
да се прави по начин, кой-
то изцяло да изключва съм-
ненията за опорочаване на 
резултата. Самите резулта-
ти трябва да бъдат оповес-
тявани публично, но пък ръ-
ководството на МВР няма 
интерес да оповестява, че 
негови служители са се 
провинили. Така че според 
мен и там ще има затаяване 
на истината. Употребата на 
наркотични вещества сама 
по себе си не е нещо, което 
е забранено от закона, но 
е забранена за служители-
те на МВР и може да дове-
де до реализиране на дис-
циплинарната им отговор-
ност. Но ако същите биват 
проверявани и по повод уп-
равление на МПС, тогава 
за такива водачи възник-
ва и наказателна отговор-
ност. Трябва да се вземе 

предвид и това, че за тези 
предстоящи проверки се го-
вори повече от 10 дни, пък 
това е достатъчно време за 
тези от служителите, които 
използват такива средства, 
за да спрат да ги приемат 
и да получат чисти резул-
тати на проверките, които 
в никакъв случай не са из-
ненадващо проведени“, по-
ясни той.

Бургаският адвокат обяс-
ни, че не изключва веро-
ятността положителни-
те тестове на полицаи от 
Областна дирекция на МВР-
Бургас да са фалшиво поло-
жителни.

„Забавното сега е, че 
жертва на тези тестове ста-
ват именно служители на 
МВР, защото досега „изга-
ряха“ гражданите. След ня-
колко месеца се оказва, че 
всички репресивни мерки 
срещу тях са приложени не-
основателно, тъй като кръв-
ните изследвания показват, 
че не е установено съдър-
жание на наркотици или 

упойващи вещества. Четох 
материал, че доскоро е от-
читано, че около 20% от по-
ложителните тестове не са 
били потвърдени с резул-
тат от лабораторно изслед-
ване, а впоследствие чувам 
и коментари, че през изми-
налата година процентът на 
фалшиво положителните те-
стове доближава 50%. Ако 
това отговаря на истината, 
то е направо скандално“, 
добави юристът.

Той алармира и за голям 
проблем със самите тесто-
ве за наркотици.

„Те са внедрени за упо-
треба не като средство за 
измерване, което подле-
жи на редовен метрологи-
чен контрол, а като лекар-
ствен продукт, заради кое-
то те не подлежат на този 
контрол. Това е проблем. 
Използваните по този на-
чин тестове са явно ком-
прометирани и не съста-
вляват достоверен начин 
за установяване на евен-
туална употреба на нарко-
тици, тъй като виждаме, че 
възможността за фалши-
во положителен резултат 
е изключително висока. На 
трето място, единственият 
пункт, по който съм съгла-
сен с г-н Генади Тенев, е по-
зицията му, че можело слу-
жителите на МВР да бъдат 
изследвани с проби от кръв 
или урина веднъж годишно. 
За мен веднъж в годината 
няма да е достатъчно и по-
скоро трябва изследвания-
та да се провеждат 2 или 3 
пъти в годината, но същест-
вува възможност на таки-
ва изследвания да се под-
лагат не само служителите 
на МВР, а и всички водачи 
на МПС. Казвам това, за-
щото в никакъв случай не 
считам, че служителите на 
МВР са някаква социална 
прослойка, която не може 
да бъде проверявана със 
същите методи, с които се 
проверяват и останалите 
членове на обществото“, 
каза адвокатът.

Наскоро бе присъдено 
и първото обезщетение от 
български съд на гражда-
нин за фалшиво положите-
лен тест.

„От съдебната практика е 
видно, че когато пробата от 
теста или дрегера не бъде 
приета от водача, за досто-
верен се приема само този 
резултат, който е установен 
чрез лабораторно изслед-
ване. Докато този резул-
тат не е наличен, не е нито 
основателно, нито право-
мерно спрямо този човек 
да се прилагат репресив-
ните мерки, които се нала-
гат в момента. Този, кой-
то наистина се дрогира и 
шофира, няма да спре да 
го прави и след като авто-
мобилът му бъде спрян от 
движение, защото той ще 
се качи на друг автомобил. 
Намирам за резонно на та-
къв водач временно да му 
се задържи книжката до ус-
тановяване на вината, как-
то е при водачите с положи-
телна проба за алкохол. Но 
когато е налице само едно 
съмнение, не е конститу-
ционно съобразно да се 
налагат всички репресив-
ни мерки. Всеки е невинен 
до доказване на противно-
то. Трябва да се промени 
законът и вероятно трябва 
да се помисли за друг ме-
тод за установяване на об-
стоятелството дали вода-
чът е употребил наркоти-
ци, или не. Чувал съм, че в 
други държави ги карат да 
дават на място проба от 
урина. Според мен изслед-
ването на такива проби не 
би отнемало много време, а 
специализирани лаборато-
рии има във всеки областен 
град“, завърши той.



Дона МИТЕВА

Водещ пазар по брой път-
ници, пристигнали от юни до 
септември у нас, е Полша, 
следват Великобритания, 
Чехия и Германия. Отчита се 
по-слабото представяне на 
основен пазар като Герма-
ния спрямо предварителни-
те очаквания. Възстановява 
се организираният туризъм. 
Това сочи анализът на Бур-
гаската регионална туристи-
ческа камара и се основава 
на пристигналите пътници 
на летище Бургас.

Паралелно с това през ок-
томври е направена анкета 
сред членовете на камарата 
за оценка на отминалия ле-
тен сезон. Основно са пита-
ни хотелиери и ресторантьо-
ри, като най-големият дял от 
анкетираните, са от община 
Несебър, следват общините 

Бургас и Поморие и с най-
малък дял са отговорилите 
от Приморско и Созопол. 
Всички единодушно посоч-
ват, че най-голям е делът на 
българските туристи. След-
ват чехи, поляци, румънци, 
англичани.

Въпреки постигнатото въз-
становяване след двете кри-
зисни години, резултатите 
като цяло не са особено об-
надеждаващи, ако се срав-
няват 2019 година.

Отбелязва се възстановя-
ване на въздушния трафик 
след COVID кризата през по-
следните две години. Постиг-
нат е ръст на пристигналите 
пътници от 64% спрямо 2021 
година и 283% спрямо 2020 
година. Възстановява се ор-
ганизираният туризъм, ха-
рактерен за нашето Черно-
морие, който беше изместен 
през последните две години 

от индивидуалния. Наблюде-
нията на работещите в сфе-
рата констатират завръщане 
на организираните британ-
ски туроператори и силен 
сезон за пазар Полша, който 
e лидер и през 2022.

„По-дългата летателна 
програма, особено на паза-
ри Полша и Великобрита-
ния, даде възможност за по-
дълъг летен сезон, в сравне-
ние с 2021 и 2020, за които 
бе характерен кратък пиков 
през юли и август. Въпреки 
това, се забелязва по-слаба 
летателна програма през 
крилата на сезона. Съотне-
сен към 2019 година, спадът 
е 54% през юни и септем-
ври, докато през юли и ав-
густ е 40%“, пишат от БРТК.

Позитивно е и завръщане-
то на пазари, които бяха 
доста слабо представени 
или напълно отсъстващи 
през 2021 година, като на-
пример Израел, Словакия, 
Ирландия, Норвегия, Дания, 
Швеция. Въпреки тази поло-
жителна тенденция, тези па-
зари все още регистрират 
спадове между 30-40% спря-
мо 2019 година.

Постигната е по-добра за-
етост спрямо кризисните 
2021 и 2020, като са постиг-
нати и много по-добри ре-

зултати в приходната част. 
Но в резултат от енергийна-
та криза и инфлацията стой-
ността на разходната част 
се е увеличила значително.

Крайният резултат под 
формата на печалба остава 
подобен на този от предните 
две години. 

Заключението, което пра-
вят хората от бранша е, че 
сезон 2022 донесе повече 
работа и надежди за завръ-
щане на туризма към нор-
малния му ритъм, но финан-
совите резултати, трудно-
стите и предизвикателства-
та в сектора остават.

Ако се изключат липсва-
щите пазари Русия, Беларус 
и Украйна, то спадът е в 
рамките на 30%. 

Нивото на възстановява-
не на въздушния трафик 

след COVID е незадовoли-
телно, отчитат още от турис-
тическия бранш, тъй като 
изоставаме значително от 
преките ни конкуренти Тур-
ция и Гърция, които вече са 
достигнали нивата от 2019. 

По-слабо е представянето 
на основен пазар като Гер-
мания, спрямо предварител-
ните очаквания. Въпреки по-
стигнатия ръст от 17% спря-
мо 2021 и 103% спрямо 2020, 
немският пазар показва се-
риозен спад от 46% спрямо 
предкризисната 2019 годи-
на, което е силно притесни-
телно.

Не се пропуска и фактът, 
че липсата на COVID огра-
ничения през 2022 позволи 
на българи и румънци да пъ-
туват свободно и до конку-
рентни дестинации като Гър-

ция и Турция, което намали 
техния обем по родното Чер-
номорие. 

Анкетираните членове на 
БРТК степенуват основните 
предизвикателствата през 
сезон 2022 и поставят на 
първо място енергийната 
криза, следват инфлацията, 
геополитическите външни 
фактори, липсата на кадри в 
сектора и вътрешната поли-
тическа обстановка.

При драстично увеличена-
та себестойност на туристи-
ческия продукт през тази го-
дина се доближаваме все 
повече до преките конку-
рентни дестинации Гърция и 
Турция ценово, но остава 
въпросът с какво ще при-
влечем туристите по нашето 
Черноморие през следва-
щото лято - 2023.

Съветници питат, 
администрацията отговаря

Разчитали сме само  
на поляци и британци 
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Бургаската регионал-
на туристическа камара 
отбелязва своята триде-
сетгодишнина. За праз-
ника в Бургас да подне-
се своите поздравления 
бе министър Илин Дими-
тров.

Той отличи Бургаската 
регионална туристиче-
ска камара с почетен 
плакет и грамота на Ми-
нистерството на тури-
зма по повод годишни-
ната.

Отличията са за цялос-
тен принос в устойчиво-
то развитие на региона 
като целогодишна дести-
нация за морски и спе-
циализиран туризъм и 
съпричастност към ини-
циативата за позициони-
ране и популяризиране 
на бранд „България“. В 
словото си той изтъкна 
заслугите на членовете 
на Камарата за развити-
ето на туризма и добра-
та работа с учебните за-
ведения.

Своите поздравления 
поднесоха кметът Дими-
тър Николов, областният 
управител проф. Мария 
Нейкова, председателят 
на Общински съвет - 

Бургас проф. Севдалина 
Турманова. Те поднесо-
ха почетни знаци и позд-
равителни адреси както 
на сегашния председа-
тел Деляна Цонева, така 
и на доайена Иванов.

Почетният председа-
тел Иван Иванов получи 
почетния знак на област-
ния управител за цялос-
тен принос за развитие-

то на туризма в региона. 
Кметът Димитър Нико-
лов също подчерта, че 
Иванов е бил и си оста-
ва негов съветник в сфе-
рата на туризма.

От своя страна УС на 
БРТК връчи плакети на 
гостите, на кметовете на 
морските общини и учи-
лища и институции, с ко-
ито работи.

Бургаската регионална 
туристическа камара отбеляза 

своята тридесетгодишнина

О Б Я В Л Е Н И Е

„Университетска многопро-
филна болница за активно ле-
чение – Бургас” АД – град Бур-
гас, 8000 Бургас, бул.”Стефан 
Стамболов” 73, тел. 
056/810547, на основание 
чл.89 и следващите от Кодекса 
на труда и във връзка с чл.17, 
ал.3 от Наредба № 1/22.01.2015 
година за придобиване на спе-
циалност в системата на здра-
веопазването /издадена от ми-
нистъра на здравеопазването, 
обн. ДВ, бр.7/27.01.2015 г., 
изм. и доп., бр.83 от 27.10.2015 
г., доп., бр.88 от 08.11.2016 г., 
изм. и доп., бр.58/23.07.2019 
г., изм. и доп. ДВ. бр.54 от 
16.06.2020 г., бр.79 от 
21.09.2021 г., попр. ДВ. бр.81 
от 28.09.2021 г., изм. и доп. 
ДВ. бр.96 от 19.11.2021 г./,/, 
ОБЯВЯВА конкурс за заемане 
по реда чл.11, ал.1 от Наредба 
№ 1 от 22.01.2015 г. на МЗ на 
следните длъжности: 

• „Лекар, специализант по 
гастроентерология“ в Отделе-
ние по гастроентерология – 1 
място;

• „Лекар, специализант по 
хирургия“ в Първо отделение по 
хирургия – 1 место;

• „Лекар, специализант по 
хирургия“ във Второ отделение 
по хирургия – 1 място;

• „Лекар, специализант по 
урология“ в Отделение по уро-
логия – 1  място;

• „Лекар, специализант по 
АГ“ в Родилно отделение – 1 
място;

• „Лекар, специализант по 
нефрология“ в Отделение по 
хемодиализа – 1 място;

• „Лекар, специализант по 
педиатрия“ в Първо отделение 
по педиатрия – 1 място;

• „Лекар, специализант по 
инфекциозни болести“ в Отде-
ление по инфекциозни болести 
– 1 място;

• „Лекар, специализант по 

АИЛ“ в Отделение по АИЛ – 1 
място;

• „Лекар, специализант по 
спешна медицина“ в Мултипро-
филно спешно отделение – 1 
място;

• „Лекар, специализант по 
неонатология“ в Отделение по 
неонатология – 1 място;

• „Лекар, специализант по 
съдебна медицина и деонтоло-
гия“ в Отделение по съдебна 
медицина – 1 място;

• „Лекар, специализант по 
микробиология“ в Микробио-
логична лаборатория – 1 мяс-
то;

• „Лекар, специализант по 
клинична лаборатория“ в Кли-
нична лаборатория – 1 място;

• „Лекар, специализант по 
физикална и рехабилитационна 
медицина“ в Отделение по фи-
зикална и рехабилитационна 
медицина – 1 място;

• „Лекар, специализант по 
нервни болести“ в Отделение 
по нервни болести – 1 място;

• „Лекар, специализант по 
неврохирургия“ в Отделение по 
неврохирургия – 1 място;

• „Лекар, специализант по 
трансфузионна хематология“ в 
Отделение по трансфузионна 
хематология – 1 място.

ИЗИКВАНИЯ ЗА ЗАЕМАНЕ 
НА ДЛЪЖНОСТТА:

1. Да притежава образова-
телно-квалификационна степен 
„магистър” по медицина;

2. Да членува в БЛС;
3. Да не е лишено от правото 

да упражнява професията.

НАЧИН НА ПРОВЕЖДАНЕ НА 
КОНКУРСА: първи етап – про-
верка за съответствие на пода-
дените документи с изисквани-
ята на „УМБАЛ – Бургас“ АД и 
втори етап – оценка на канди-
дата от определена за целта ко-
мисия, чрез провеждане на ус-
тен изпит по предварително из-
готвен конспект и проверка на  

познанията в областта на кон-
кретната специалност.

НЕОБХОДИМИ ДОКУМЕНТИ 
ЗА УЧАСТИЕ В КОНКУРСА:

1. Заявление за участие в 
конкурса;

2. Автобиография;
3. Копие от диплома за за-

вършено висше медицинско 
образование ОКС „магистър“ 
по направление „Медицина“ и 
приложението към нея – заве-
рено от кандидата;

4. Копие от документи, удос-
товеряващи професионална 
квалификация, компютърна гра-
мотност, ползване на чужди 
езици – ако има такива – заве-
рени от кандидата;

5. Копие от удостоверение за 
актуално членство в БЛС – за-
верено от кандидата;

6. Мотивационно писмо.
ПРЕДИ  подаване на доку-

ментите кандидатите имат пра-
во да получат от Отдел „Човеш-
ки ресурси, СДО и научна дей-
ност“ на „УМБАЛ – Бургас“ АД  
писмената длъжностна характе-
ристика за длъжността, за коя-
то кандидатстват, което те удос-
товеряват с подпис и дата, по-
ложени на бланката.

ДОКУМЕНТИТЕ за участие в 
конкурса се подават в Деловод-
ството на „УМБАЛ – Бургас” АД 
в едномесечен , считано от де-
ня, следващ датата на публику-
ване на обявата. Ако срокът из-
тича в неработен ден, за после-
ден ден на срока се счита пър-
вият работен ден след изтича-
нето му.

С доброволното предоставя-
не на документите и лична ин-
формация от кандидатите се 
счита, че дават изричното си 
съгласие личните им данни да 
се съхраняват, обработват и 
използват за целите на подбора 
за заемане на съответната  
длъжност на специализанта.

Справки: тел.056/810595, 
Отдел „Човешки ресурс, СДО 
и научна дейност”

4 Донесе повече работа и надежди 
за завръщане на туризма към 
нормалния му ритъм 

4 Финансовите резултати, 
трудностите и предизвикателствата 
в сектора остават 

Министър Димитров и председателят на БРТК Деляна 
Цонева (двамата в средата) по време на празника

Гостите



На 20 октомври 2022 г. Военен 
клуб - Айтос отпразнува с прияте-
ли, партньори, граждани и гости 
60 години от създаването си. За 
юбилея Клубът беше удостоен с 
Почетен плакет с Диплом от Об-
щина Айтос за принос към култу-
рата и патриотичното възпитание. 
Повече за тържественото чества-
не и снимки от празника, кои бяха 
гостите и как беше оценен трудът 
на екипа на военно-патриотична-
та институция четете в следващия 
брой на НП. 

Военният клуб в Айтос е създа-
ден през 1961 година. Помещава 

се в сграда в центъра на град Ай-
тос, заедно с прокуратурата. Сгра-
дата, собственост на община Ай-
тос, по-късно е съборена. На на-
стоящия си адрес е от 1970 годи-
на, в партерния етаж на жилищна 
сграда. Първи началник на тога-
вашния Дом на народната армия 
(ДНА) е капитан Петко Петков. На-
следява го подп. Стаматов, а през 
1980 година началник става ст. л-т 
Митко Василев - лвовски възпи-
таник, изключително интелигент-
на личност, която успешно ръко-
води клуба до 1982 г. През 1982 г. 
за началник е назначен м-р Бел-
ников, а от 1985 г. институцията 
ръководи м-р Стефан Георгиев. 
От 1991 до 1999 г. за началник на 
ВК-Айтос е назначен Пламен Ла-
заров, а от 1999 г. досега начал-
ник е Иван Иларев.

През годините клубът изпълня-
ва роля на средище на културно-
художествена, военно-патриотич-
на и информационна дейност не 
само в града, но и в региона. Ор-
ганизират се концертни програ-
ми по повод национални и реги-
онални чествания, празниците на 
БА, на видовете въоръжени сили 
и поделенията. Клубът предоста-
вя на военнослужещите, военно 
родолюбивите съюзи и обществе-
ността своевременна, обективна и 
точна информация за състоянието 
и дейността на БА и изпълнение-
то на задачите, свързани с член-
ството ни в НАТО. През годините 
във ВК-Айтос са провеждани всич-
ки значими мероприятия на поде-
ленията от бившата 24-та танкова 
бригада, дислоцирана в Айтос.

През годините ВК-Айтос рабо-
ти основно с военни формирова-
ния от гр.  Сливен, Бургас, поли-
гон „Ново село”, Военно-морска 
база - Атия, Общинския съюз на 
ветераните от войните от Айтос-
ка и Руенска общини, Общинския 
съюз на офицерите и сержантите 
от запаса и резерва, Съюза на во-
енноинвалидите и военнопостра-
далите от Бургаска област. Под-
държат се тесни контакти с учи-
лищата, с културните институти и 
обществените организации от гра-
да и региона.

Гости на клуба във връзка с 

чествания на бележити дати и го-
дишнини са били космонавтите 
Александър Александров и Юрий 
Романенко, проф. Божидар Ди-
митров - директор на НИМ, проф. 
Джевезов - председател на Об-
щобългарски комитет „Васил Лев-
ски”, проф. Николай Хаджиев - ди-
ректор на НЦАМ, полк. Петко Йо-
тов - директор на ВИМ и много дру-
ги видни личности.

За пръв път през 2008 година, 
по повод Празника на Българска-
та армия 6 май, във фоайето на 
ВК-Айтос е експонирана уникал-
на изложба на униформи и въо-
ръжение от Средновековието до 
наши дни. На 14.05.2008 г. гост на 
ВК-Айтос е Боян Ботьов, потомък 
на легендарния поет революцио-
нер Христо Ботев. Господин Бо-
тьов, лично представя пред граж-
дани и ученици четническата уни-
форма от изложбата.

Уникално в историята на Клуба 

остава и постижението на акроба-
лет „Тиара” към ВК-Айтос с ръко-
водител Златина Колева на меж-
дународния конкурс "Денс уорлд 
къп България" – 2014 г., през ме-
сец март в гр. София със завою-
ваните шест златни и един брон-
зов медал. И това е само начало-
то - от тогава до днес, акробалет 
"Тиара" всеки творчески сезон пе-
чели заслужено признание за та-
ланта на ръководителката Коле-
ва и съставите от различни въз-
растови групи.

2019 г. е особено успешна за Во-
енен клуб - Айтос. За активната си 

военно-патриотична дейност, през 
м. април Клубът е удостоен с по-
редната висока награда от минис-
търа на отбраната - Юбилеен ме-
дал "100 години от Първата светов-
на война". За първи път в история-
та на военните клубове, на 7 май 
2019 г., в Централния Военен клуб 
в столицата, в зала "Тържестве-
на", началникът на ВК - Айтос Иван 
Иларев беше награден от минис-
търа на отбраната със сувенирен 
нож "Манлихер“ (антика) за пока-
зани високи резултати и изпълне-
ние на служебните си задълже-
ние от МО.

Пак през 2019 г., на 2 декември, 
колективът на Военен клуб - Айтос 
получи поредно признание от из-
пълнителния директор на ИА „ВО-
ЕННИ КЛУБОВЕ И ВОЕННО-ПО-
ЧИВНО ДЕЛО“ Валери Стоянов - 
Грамота и специална статуетка, за 
активна работа и принос за патри-
отичното възпитание.

В Деня на храбростта и Бъл-
гарската армия 6 май 2019 г. Иван 
Иларев беше поканен на специ-
алната церемония за връчване на 
награди на проявили се служители 
и колективи от ИА. ВК-Айтос беше 
удостоен от ген. Златан Стойков с 
Почетна грамота от ЦС на Съюза 
на офицерите и сержантите от за-
паса и резерва.

През 2019 г. ВК-Айтос е ини-
циатор за изграждане на памет-
ника за загиналите във войните 
айтозлии.

Прожекциите на филми, излож-
би, патриотични проекти и тема-
тични концерти - това е посоката, 
в която клубът работи с учебните 
заведения и младите хора на тери-
торията на общината. Преди ковид 
пандемията ръководството на ВК-
Айтос инициира изложба, непо-
казвана дотогава в нито един му-
зей. Изложбата "Освобождението 
на Добруджа по време на Първата 

световна война 1916-1917. беше от-
крита със съдействието на Регио-
нален исторически музей - Добрич 
и Агенция за икономическо разви-
тие - Варна и предизвика изклю-
чителен интерес сред айтоското 
гражданство. В същия ден беше 
прерязана лентата за откриване-
то на трета реновирана зала на 
ВК-Айтос с огледала и съблекал-
ня, предназначена за най-успеш-
ната танцова формация на Воен-
ния клуб - акробалет "Тиара".

29 години творческа дейност на 
сцената на клуба т.г. отбелязва и 
Групата за стари градски песни 
"Реверанс" с ръководител Велич-
ко Апостолов. Групата има дълга 
творческа биография и участие 

във всички празници и събития на 
ВК-Айтос и Община Айтос.

На сцената на ВК-Айтос са се 
изявявали Фолклорната танцова 
формация на Милка Рускова, Дует 
"Страст", поетесата с китара Татя-
на Йотова и още много местни та-
ланти и гостуващи изпълнители и 
състави. Тук изява търсят учебни, 
детски заведения и патриотични 
организации.

По повод юбилея на военно-па-
триотичната институция, кметът на 
община Айтос Васил Едрев връчи 
на Иван Иларев Почетен плакет 
"60 години Военен клуб - Айтос" с 
диплом за принос към културата и 
патриотичното възпитание.

НП
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ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ  
НА ВОЕНЕН КЛУБ - АЙТОС!

Военен клуб - Айтос с почетен  
плакет за 60-годишния си юбилей

Щрихи от историята на военно-патриотичната институция

Военен клуб - Айтос

С прабългарското знаме - из-
ложба „Въоръжение и унифор-
ми от древността до наши дни“,  
по случай 6 май (архив НП)

Гостуването на българския космонавт 
Александров във ВК-Айтос (архив НП)

2008 г. - Боян Ботьов, потомък на Христо 
Ботев и Иван Иларев (архив НП)

2015 г. - Акробалет „Тиара“ - „нежното оръжие“ на ВК- 
Айтос всеки творчески сезон „печели битки“ с медали и при-
знание (архив НП) Откриване на нова репитационна зала (архив НП)

Клубът пази историята на 24 Танкова бригада. На снимката: Среща във ВК по 
повод 55 години от създаването на бригадата (архив НП)



На 18 октомври, когато се 
отбелязва и Международ-
ният ден за борба с трафи-
ка на хора, секретарят на 
КБППМН-Айтос Мария Ко-
стова, инсп. ДПС – Айтос 
Нели Георгиева и инспек-
тор Добромир Цоцов от 
Гранична полиция прове-
доха няколко срещи с уче-
ници от 11 и 12 клас от СУ 
„Христо Ботев“ и СУ „Н. Й. 
Вапцаров“. 

Трафикът на хора в све-
товен мащаб представлява 
сериозно нарушение на чо-
вешките права и е свързан 
със злоупотреба с човешко-
то достойнство. Като фор-
ма на организирана прес-
тъпност той подкопава ос-
новните принципи на зако-
новия ред и демократични-
те стандарти на общество-
то. Транснационалният ха-
рактер на явлението изис-
ква обединените усилия на 
всички ангажирани с про-
блема институции на наци-
онално, регионално и меж-
дународно ниво.

Учениците, освен с бо-
гата теоретична част, бяха 
запознати и с реални слу-
чаи, по които се работи в 
последните години в област 
Бургас. Инсп. Цоцов под-

робно разясни механизми-
те за въвличане в трафик. 
България, освен страна на 
произход на жертви на тра-
фик, поради географско-
то си положение е и стра-
на на транзит. Стратегиче-
ското й местоположение я 
прави особено уязвима по 

отношение на нелегалните 
канали, не само за жертви 
на трафик, но и за мигран-
ти, които нелегално се оп-
итват да прекосят държав-
ните граници. Бяха посоче-
ни видовете експлоатация 
и трафик с реални приме-

ри - с цел сексуална и тру-
дова експлоатация, просия, 
джебчийство и други неле-
гални дейности, трафик на 
бременни жени с цел про-
дажба на новородените и 
с цел продажба на телес-
ни органи, тъкани и яйце-

клетки. Получи се интерес-
на дискусия, в която уче-
ниците показаха, че тема-
та не им е безразлична и 
далечна. 

Инсп. Цоцов обърна спе-
циално внимание на трудо-
вата експлоатация, тъй като 

на учениците от 11 и 12 клас 
им предстои скоро да бъдат 
активни на пазара на труда 
и поради малкия си жизнен 
опит са лесна жертва за ма-
нипулация и експлоатация. 
Имаше и практически на-
соки към младите хора за 
това къде да потърсят ин-
формация или помощ, ако 
те или техни близки са за-
страшени да бъдат въвле-
чени в трафик. Послание-
то му към младежите беше: 
да бъдат особено бдител-
ни и критични, когато хора, 
които са отскоро в тяхното 
приятелско обкръжение, за-
почват да търсят прекалена 
близост, предлагат подаръ-
ци и особено такива, които 
имат висок стандарт на жи-
вот, притежават скъпи вещи 
и аксесоари, без да имат 
официални доходи. Инспек-
торът многократно повтори 
никога да не се предоставят 

лични документи и телефо-
ни на други лица. Целта на 
трафиканта е да бъде спе-
челено доверието на него-
вата жертва, често се съз-
дават любовни отношения, 
за да бъде по-лесна за ма-
нипулиране. 

За жертвите трафикът 
винаги е съпътстван от на-
силие, контрол, принуда 
и фалшиви обещания. За 
по-голямата част от обще-
ството ни този проблем 
звучи нереален или дале-
чен, но истината е, че в мо-
мента това е един от голе-
мите рискове в световен 
мащаб. Печалбите от тра-
фик на хора са съпостави-
ми с печалбите от продаж-
ба на оръжие и наркоти-
ци. По тази причина всич-
ки трябва да сме особено 
предпазливи, защото никой 
не е застрахован да стане 
жертва.

Айтоската 2021-ва на страниците 
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Институциите в Айтос обединени 

ЗАПОВЕД
№ РД-08-721

гр.Айтос, 18.10.2022г.

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от Закон за 
местното самоуправление и местната администра-
ция, във връзка с чл. 35, ал. 1 от Закон за общин-
ската собственост, във връзка с чл.60, ал.1 и ал.3 
и чл.45, ал.1 от Наредба  за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинско имуще-
ство, във връзка с Решение №473, вписано в про-
токол №36, т.10 от ДР на заседание на ОбС – Ай-
тос, проведено на 28.09.2022г. 

ЗАПОВЯДВАМ:
I. Откривам процедура за провеждане на публич-

ни търгове с явно наддаване за продажба на не-
движими  имоти - частна общинска собственост, 
представляващи:

1. ПИ № 190, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м.„Провадийско шосе”, с площ от 560 
кв.м, шеста категория, начин на трайно ползва-
не – нива, при граници на имота:  Път, ПИ№191, 
ПИ№202, ПИ№203, ПИ№189, актуван с АОС № 
6013/12.08.2022г. 

 Начална тръжна цена 1292,00лв. /хиляда двес-
та деветдесет и два лева/.

2. ПИ № 204, находящ се в землището на гр. Ай-
тос, м.„Провадийско шосе”,, с площ от 958 кв.м, 
шеста категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: ПИ№189, ПИ№203, Път, 
ПИ№205, актуван с АОС № 6011/11.08.2022г.

Начална тръжна цена 2211,00лв. /две хиляди 
двеста и единадесет лева/.

3. ПИ № 239, находящ се в землището на 
гр. Айтос, м.„Набожната къща”, с площ от 678 
кв.м, четвърта категория, начин на трайно полз-
ване – нива, при граници на имота: ПИ № 228, ПИ 
№229, ПИ №240, Път, ПИ№238, актуван с АОС № 
6009/11.08.2022г.

 Начална тръжна цена 1698,00лв. /хиляда шест-
стотин деветдесет и осем лева/.

4. ПИ № 669, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м.„Слънчева лъка”, с площ от 1051 кв.м, 
пета категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: ПИ № 656, ПИ № 657, ПИ 
№ 668, ПИ № 674, ПИ № 670, актуван с АОС № 

6014/12.08.2022г.
 Начална тръжна цена 2503,00 лв. /две хиляди 

петстотин и три лева/.
5. ПИ № 673, находящ се в землището на гр. 

Айтос, м.„Слънчева лъка ”, с площ от 1813 кв.м, 
пета категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: ПИ № 671, ПИ № 670, ПИ № 
674, Път, актуван с АОС № 6012/11.08.2022г.

 Начална тръжна цена 4317,00 лв. / четири хи-
ляди триста и седемнадесет лева/.

6. ПИ № 674, находящ се в землището на гр. Ай-
тос, м.„ Слънчева лъка”, с площ от 954 кв.м, пета 
категория, начин на трайно ползване – нива, при 
граници на имота: ПИ № 669, ПИ № 675, Път, ПИ № 
673, актуван с АОС № 6010/11.08.2022г.

Начална тръжна цена 2272,00 лв. /две хиляди 
двеста седемдесет и два лева/.

7. ПИ № 1215,  находящ се в землището на гр. 
Айтос, м.„ Слънчева лъка”, с площ от 1108 кв.м, 
четвърта категория, начин на трайно ползване – 
нива, при граници на имота: ПИ №1191, Дере, ПИ 
№1216, Път, актуван с АОС № 6015/12.08.2022г.

 Начална тръжна цена 2784,00лв./две хиляди 
седемстотин осемдесет и четири лева/.

8. ПИ № 1216, находящ се в землището на гр. Ай-
тос,  м.„ Слънчева лъка”, с площ от 1102 кв.м, чет-
върта категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: ПИ №1215, Дере, ПИ №1217, 
Път, актуван с АОС № 6016/12.08.2022г.

Начална тръжна цена 2769,00 лв. /две хиляди 
седемстотин шестдесет и девет лева/.

9. ПИ № 1217, находящ се в землището на гр. Ай-
тос,  м.„ Слънчева лъка”, с площ от 1118 кв.м, чет-
върта категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: ПИ №1216, Дере, ПИ №1218, 
Път,  актуван с АОС № 6017/12.08.2022г.

 Начална тръжна цена 2809,00 лв. /две хиляди 
осемстотин и девет лева/.

II.Търговете да се проведат на 11.11.2022г. от 
10:00ч. в малката заседателна зала на Община Ай-
тос, ул.”Цар Освободител” № 3.

III. Определям стъпка на наддаване – 10% от на-
чалната тръжна цена, за всеки отделен имот.

IV. Определям депозит за участие - 10 % от 
началната тръжна цена, за всеки отделен имот, 
вносим в брой в касата на Община Айтос (ЦAO), 
или по банков път по сметка на общината BG 
27BUIN95613300447527, BIG-BUINBGSF в „Алианц 
Банк България”, в срок до 12:00ч. на 10.11.2022г. 
При внасяне на депозит по банков път, сред-
ствата следва да са постъпили по сметка на 
общината до 12:00 ч. на 10.11.2022г.

V. Утвърждавам 9/девет/ комплекта тръжна до-
кументация за провеждането на търга, съдържащи 
следните документи:

1. Копие от Заповедта за откриване на тръж-
на процедура

2. Заявление за участие- приложение №1
3. Декларация за оглед-приложение №2
4. Декларация за условията на търга- приложе-

ние №3
5. Декларация за съгласие за събиране, използ-

ване и обработване на лични данни - приложе-
ние №4

6. Тръжни условия
7. Копие от Акт за общинска собственост
8. Копие от скица на имота
9. Договор за продажба /проект/
VI. Закупуването на тръжната документация  на  

стойност  30.00 лв. без  ДДС  да става в Центъра 
за административно обслужване в Община Айтос 
до 16:00 часа на 09.11.2022г. 

VII. Кандидатите следва да представят в запечатан 
непрозрачен плик до 12:00 часа на 10.11.2022г. 

в Центъра за административно обслужване, след-
ните документи:

-заявление за участие- приложение №1
-декларация за оглед-приложение №2
-декларация за условията на търга- приложе-

ние №3
-декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни - приложение №4
-документ за внесен депозит;
-документ за закупена тръжна документация;
-нотариално заверено пълномощно – ако участ-

никът не присъства лично на търга. Пълномощно с 
нотариална заверка на подписа-конкретно за имо-
та, предмет на търга, когато се участва чрез пълно-
мощник. Допустимо е пълномощното да не се по-
стави в плика, а да се предаде на комисията на ней-
ното заседание. На комисията се предоставя ори-
гинал или заверено за вярност копие, като в този 
случай оригиналът се показва за сверка. 

VIII. До участие в търга се допускат физически и  
юридически лица. Върху плика, в който кандидатът 
е поставил необходимите документи за участие в 
търга, се записва обекта на търга, наименованието 
на кандидата и ако е юридическо лице се записва 
и ЕИК на фирмата.

IX. Оглед на имотите  може да се извърши 
всеки работен ден до 12:00 часа на 10.11.2022г., 
след представяне на документ за закупена тръжна 
документация и предварителна заявка най-малко 
един ден преди датата на огледа.

X. Начин на плащане - в 14 - дневен срок от вли-
зане в сила на заповедта за спечелил участник, спе-
челилият кандидат следва да внесе пълната сума и 
дължимите данъци и такси, и да се яви за сключ-
ване на договор.

Настоящата заповед да се обяви във в-к “Наро-
ден приятел”, електронната страница на Община 
Айтос и да се постави на информационното таб-
ло на общината.

Изпълнението на настоящата Заповед възлагам 
на отдел „Общинска собственост”.

Контрол по изпълнение на Заповедта ще упраж-
нявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Разясняват механизмите 
за въвличане в трафик

Айтоският клуб за игра на карти "Уникат", орга-
низира миналия уикенд уникален турнир, посве-
тен на празника на Айтос - Димитровден, научи 
НП от общинския съветник Димитър Колев, който 
е член на клуба. 

Специалната игра "Мизер" майсторите на карти-
те посветили и на Празника на родния град, и на 
починалите членове на клуба. "Посветихме им тур-
нира, за да кажем, че ни липсват не само като до-
бри играчи, но и като приятели", коментира за об-
щинското издание Колев.

Емоционалният турнир беше със солиден на-
граден фонд и се радваше на изключителния ин-
терес от страна на мъжката половина на Айтос, 
видя НП.

Клуб „Уникат“ с уникален турнир за игра 
с карти, посветен на Димитровден



Таня ПЕТКОВА

След великолепния ни проле-
тен спектакъл, любопитството 
и интересът на учениците в IIIб 
клас към живота на пчелите не 
угасва. Още след тържеството 
малчуганите поканиха на гос-
ти най-добрия айтоски пчелар 
- Георги Кръстев. Потомствен 
пчелар, Кръстев от малък пома-
га на пчелина на дядо си, кой-
то в крайна сметка наследява. 
Георги признава, че истинската 
му любов към пчелите се раз-
вива с всяко ново знание, ко-
ето усвоява. 

Започва с един пчелин и до-
биването само на мед, а днес 
е горд собственик на три пче-
лина, разширявайки дейността 
си с добиването на почти всич-
ки пчелни продукти. Определя 
себе си като изцяло отдал се 
на пчеларството.

Учениците с интерес слуша-
ха разказа на младия пчелар 
за начина, по който се грижи 
за пчелните кошери и пчели-
те, както и за това, как се по-

лучава най-вкусният мед в на-
шия град.

Благодарим за отзивчивост-
та, за вниманието, за отделе-
ното време, за богатството от 
знания и за благородния жест. 
За децата беше удоволствие 
да научат любопитни факти за 
живота на пчелите. Благода-

рение на тази вълнуваща сре-
ща, те успяха да се пренесат 
в един загадъчен и съвършено 
устроен свят, който крие мно-
го тайни.

„Бъдете добрият пример! 
Надигнахме завесата на нео-
бятния живот на пчелите, пред 
жадния за знания поглед на 

тези дечица! Благодаря на г-жа 
Таня Атанасова Петкова за по-
каната, благодаря на #BeeShop 
Aytos за реквизита и едно ОГ-
РОМНО БЛАГОДАРЯ на децата! 
Заредихте ме, сладури!“ Това 
са думите на Георги Кръстев, 
публикувани в неговия личен 
профил във #Facebook.

Айтоската 2021-ва на страниците 
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Институциите в Айтос обединени Вапцаровци представиха проектите си по „Еразъм+“

На 13 октомври 2022 годи-
на по покана на Петя Петро-
ва, началник на РУО - Бургас, 
се проведе работна среща на 
заместник-директорите на 
училищата в област Бургас. 
В работната среща участва 
и Жанета Димитрова - стар-
ши експерт по чужд език и 
по майчин език в РУО - Бур-
гас. Във форума се включи-
ха и тримата заместник-ди-
ректори на СУ "Никола Й. 
Вапцаров" - Иванка Лале-
ва, Светлана Енева и Здрав-
ко Димов. 

Част от срещата беше пос-
ветена на представянето на 
проектите по програма "Ера-
зъм+", по които РУО - Бур-
гас и четири училища в об-
ластта работят във връзка 
с отбелязване на "Дни на 
Програма Еразъм+". РУО-

Бургас представи дейност-
та си по два действащи про-
екта по Програма Еразъм+ 
– Computational thinking in 

Covid и EOS, Empahtic and 
open school. Проектите са 
свързани с развиване на ди-
гиталните умения в обучени-

ето в условията на COVID 19 
и с развиване на емпатията 
сред учениците с цел предо-
твратяване отпадането от об-

разователната система. 
Наред с Немска езикова 

гимназия "Гьоте", Английска 
езикова гимназия "Гео Ми-

лев" и Профилирана гимна-
зия за романски езици "Ге-
орги С. Раковски" Средно 
училище "Никола Й. Вапца-
ров" - Айтос представи три 
от проектите, по които рабо-
ти - "Идентичност в танц и пе-
сен", "Музика и изкуства сред 
природата" и "Създаване на 
включваща среда за учене 
за ученици с обучителни за-
труднения".

С присъстващите на сре-
щата екипите на РУО и на 
четирите училища сподели-
ха добри практики за работа 
по проекти и педагогически 
опит, придобит чрез обмена 
с училищата партньори.

Снимките са предоставени 
от Жанета Димитрова - стар-
ши експерт по чужд език и по 
майчин език в РУО - Бургас.

П   О   К   А   Н   А
Уважаеми  дами  и  господа  общински  съветници,
Уважаеми  господин  кмет  на  Община  Айтос,
С настоящата покана Ви уведомявам, че на основание чл.23, ал.4, т.1 

от ЗМСМА и чл.31, ал.2, т.1 от ПОДОСВОА на Община Айтос, свиквам ТРИ-
ДЕСЕТ И СЕДМОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински съвет Айтос, което ще се 
проведе на 25.10.2022 г. /вторник/ от 9:30ч. в заседателната зала на 
Община Айтос,  при  следния  проект  за  

Д  Н  Е  В  Е  Н        Р  Е  Д :
1. Докладна записка с вх.№ ОбС-277/17.10.2022 г. от Васил Едрев – 

кмет на Община Айтос, относно даване на съгласие за кандидатстване на 
община Айтос с проектно предложение „Изграждане и осигуряване на ефек-
тивно функциониране на младежки център в Община Айтос“ по процедура 
„Дейност 2: Изграждане на младежки центрове (в градове, които не са об-
ластни)“ по Националния план за възстановяване и устойчивост.

2. Докладна записка с вх.№ ОбС-268/17.10.2022 г. от Красимир Ен-
чев – председател на Общински съвет Айтос, относно избор на времен-
на комисия за изработка на проект за изменение или нова Наредба за 
обществения ред при използване на превозните средства на територия-
та на град Айтос.

3. Предложение с вх.№ ОбС-265/12.10.2022 г. от Васил Едрев – кмет 
на Община Айтос, относно приемане на Програма за управление на отпа-
дъците на територията на община Айтос 2021 - 2028 г.

4. Докладна записка с вх.№ ОбС-272/17.10.2022 г. от Васил Едрев – 
кмет на Община Айтос, относно учредяване на безвъзмездно право на 
ползване върху част от недвижим имот – частна общинска собственост, 
представляваща две преходни помещения с обща площ 96 кв.м и спома-
гателно помещение /съблекалня/ с площ 36 кв.м в източната част в дяс-
но от входа, на първи етаж от закрито ОУ ”Л.Каравелов ”- гр.Айтос, нахо-
дящо се в парцел I в кв.40 по плана на  гр.Айтос.

5. Докладна записка с вх.№ ОбС-273/17.10.2022 г. от Васил Едрев – 
кмет на Община Айтос, относно откриване на процедура за отдаване под 
наем на оператор на язовирна стена  на язовир „Джелеб кайряк 3“, пред-
ставляващ имот с идентификатор 00151.381.6, с площ 39697 кв.м, язовир 
„ Джелеб кайряк 2“, представляващ имот с идентификатор 00151.381.2, 
с площ 16810 кв.м и язовир „Джелеб кайряк 1“, представляващ имот с 
идентификатор 00151.496.16, с площ 5382 кв.м, находящи се в земли-
щето на гр. Айтос.

6. Докладна записка с вх.№ ОбС-275/17.10.2022 г. от Васил Едрев – кмет 
на Община Айтос, относно учредяване без търг или конкурс на възмезд-
но право на ползване върху част от имот с идентификатор 70573.154.1, 
с площ от 1500 кв.м., целият с площ от 35223 кв.м – ПОС, категория чет-
върта, находящ се в м. „Домуз орман”, землище с. Съдиево с, НТП „Па-
сище“ за устройване на постоянен пчелин.

7. Докладна записка с вх.№ ОбС-271/17.10.2022 г. от Мариана Димо-
ва – зам.кмет на Община Айтос, относно прекратяване на съсобственост 
между Община  Айтос и физически лица в УПИ ХIV-4116, кв.242 по плана 
на гр. Айтос, с адрес: гр.Айтос, ул.“Гоце Делчев“ №49.

8. Докладна записка с вх.№ ОбС-274/17.10.2022 г. от Васил Едрев – 
кмет на Община Айтос, относно прекратяване на съсобственост между 
Община  Айтос и физическо лице в УПИ ХI-5, кв.1 по плана на с. Ляско-
во, община Айтос.

9. Докладна записка с вх.№ ОбС-276/17.10.2022 г. от Васил Едрев 
– кмет на Община Айтос, относно прекратяване на съсобственост меж-
ду Община  Айтос и физическо лице в УПИ V-10, кв.1 по плана на с. Чу-
карка, община Айтос.

10. Питания.
КРАСИМИР  ЕНЧЕВ
Председател на Общински съвет Айтос

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

АЙТОС

„Айтос Автотранспорт“ ЕООД 
Търси да назначи шофьор за превози по общинската 

и областната транспортна схема.
Изисквания към кандидатите:

- Категория Д
- Професионална компетентност

- Удостоверение за психологическа годност
Тел. за връзка и повече информация - 

0879297722 - Пенчев

ОБЯВИ
• Тел. 0877 082 018, град Поморие продава нов Seat Mii,  

13 000 км - 17 900 лв.
• Тел. 0879 168 017 дава под наем земеделски имот с площ 1,398 дка, 

находящ се в м. Беж бунар в землището на с. Тополица, до водостопното 
съоръжение на Община Айтос. Цена по споразумение.   

• Тел. 0894664003 Айтос - Лена, продава пиано "Komitas", настроено, 
в отлично състояние - цена 500 лв.

• Тел. 0877139647 - Ахелой продава: холова гарнитура; ъглов диван, 
фотьойл, 2 табуретки, 220 лв. - полилей с вентилатор, 95 лв.; хладилник 
„Зануси“ 300 л с фризер 80 л - 230 лв.; автом. пералня „Миеле“ с гор-
но зареждане 5 кг пране - 280 лв.; аспиратор - 60 лв. Договаряне на це-
ните след оглед.

13, 14 и 15 октомври са Дни-
те на програма "Еразъм+" в Ев-
ропа. Това е програмата на Ев-
ропейския съюз, благодарение 
на която учителите, студентите, 
учениците, както и професиона-
листи в различни области от це-
лия Европейски съюз и негови-
те асоциирани членове, могат 
да обменят опит и да опозна-
ват наследството и ценностите 
на Стария континент.

В тази връзка СУ "Никола Й. 
Вапцаров" - Айтос представи 
проектите по програма "Ера-
зъм+", по които е работило и 
продължава да работи. Ето и 
проектите, които училището е 
изпълнило по "Еразъм+" от 2015 
до 2022 г.

• „Единни в квалификацион-
ното разнообразие“ по Ключо-
ва дейност 1 през 2015 - 2016 
година;

• „Мост между три поколе-
ния: Вечните игри и играчки“ по 
Ключова дейност 2 през 2015 - 
2017 година;

• „Рамо до рамо“ по Ключо-
ва дейност 1 през 2018 - 2019 
година;

• „Идентичност в танц и пе-
сен“ по Ключова дейност 2 през 
2019 - 2022 година;

• „Музика и изкуства сред 
природата: Да бъдем любезни 
с живота“ по Ключова дейност 
2 през 2019 - 2022 година;

• „Създаване на включва-
ща среда за учене за ученици 

със специални потребности“ по 
Ключова дейност 2, начало през 
2020 година до 2023 година.

„И занапред училището ще 
продължи работата си по про-
екти по програма „Еразъм+“, 

защото това носи добавена 
стойност в цялостната училищ-
на дейност и обогатява училищ-
ния живот“, категорични са ди-
ректорът Ирина Вътева и ней-
ният екип.

В Дните на програма „Еразъм+“

Иновации в действие: 
„История с пчели“ продължава!



Здравко ДИМОВ,  
зам.-директор СУ „Никола 
Й. Вапцаров“ - Айтос

В тематична зона "Вещество" 
на новоизградения СТЕМ "Цен-
тър за природни науки, изслед-
вания и иновации" в СУ "Нико-
ла Й. Вапцаров"

На 17 и 18 октомври айтос-
кият творец с многостранни та-
ланти Рада Капралова гостува 
в иновативното СУ "Никола Й. 
Вапцаров", за да се срещне с 
единадесетокласниците и два-
надесетокласниците. Поводът 
за тези две творчески срещи 

беше представянето на нейния 
сборник със стихове и разкази 
"Родината в мен", издаден като 
награда от конкурс на издател-
ство "Многоточие". 

Учениците и учителите им се 
потопиха в безкрайния свят на 
Рада Капралова. Тя прочете свои 
творби, посветени на родината, 
на Левски, на вечните ценности, 
съпроводени от музиката на бур-
гаския композитор Петър Бакър-
джиев - Petronimius. Стиховете на 
Рада смълчаха аудиторията, пле-

нена от пулсацията на думите и 
артистизма на поетесата.

Главната тема на срещата 
беше емиграцията, защото това 
е тема, която вълнува и писател-
ката, и учениците - Рада дълги 
години е живяла и работила в 
Гърция. Там тя е сред учредите-
лите на клуб на дейците на кул-
турата "Нов живец". Докато е в 
Гърция тя открива у себе си и 
порива да рисува, защото, как-
то сама казва: "Думите на гръц-
ки не ми стигаха, за да кажа, 
каквото исках да кажа". Така се 
раждат нейните картини - пълни 
със светлина и дух. Една от тях 

Рада сравни с учениците вапца-
ровци, с които се срещна, на-
помняйки им, че сега те "цъф-
тят като пролетния цвят на кар-
тината, но по плодовете им ще 
ги познаят един ден".

Рада Капралова има издаде-
ни вече шест книги с поезия и 
проза - „Върху айсберг гореща 
сълза“ (1999 г.), „Отговорът е лю-
бов“ (2007 г.), „Завръщане на Пе-
нелопа“ (2014 г.), „Емигрантски 
декамерон“, "Родината в мен" и 

най-новата й книга - с две лица 
"Чорлави рими с герои любими" 
и "Нов емигрантски декамерон". 
Рада казва за себе си, че е май-
ка на три деца и четири непра-
вителствени организации. Това 
обаче е твърде скромно. Тя е 
икономист, учител и журналист. 
Автор е на засега най-задълбо-
ченото изследване върху изда-
ването на вестници в град Ай-
тос, била е дългогодишен журна-
лист във вестник "Народен прия-
тел", председател на училищно-

то настоятелство на НУ "Св. св. 
Кирил и Методий", сред учре-
дителите е на Обществения съ-
вет по образованието в Общи-
на Айтос. По-значимите й награ-
ди включват:

*Първо място, раздел „Пое-
зия“, в хумористичния конкурс 
„Трънче в петата“ – 2015 г., орга-
низиран от Клуб на дейците на 
културата „Нов Живец“ – Атина 
и вестник „България днес“ – Гър-
ция, за стихотворението „Кака 
Ганка – емигрантка“;

* Специална награда в наци-
онален поетичен конкурс „Сви-
щовски лозници“ – 2017 г. за сти-
хотворението „Копнеж“;

* Първо място в поетичен кон-
курс „Писмо до поета“ – 2019 
г., организиран от литературен 
клуб „Многоточие“ за стихотво-
рението „Заклет ерген как пада 
в плен“; Награда – безплатно из-
даване на книга;

* Второ място в международ-
ния поетичен конкурс „Защо ти 
пиша това писмо“ – 2021 г. на 

Литературен клуб и Издател-
ска къща „Многоточие“ за сти-
хотворението „Многоликият по-
слепис“.

Ето какво казва за нея и твор-
чеството й писателят и публи-
цист Георги Николов: "Перото й 
прави вещ анализ на съвремен-
ната човешка същност и сама-
та Рада, вещ психолог, разкрива 
мотивите й в поредица уж про-
заични сюжети. Но взети заед-
но, те се превръщат в галерия от 
хорска съпричастност и людско 
равнодушие."

Срещата се проведе в тема-
тична зона "Вещество" на но-
воизградения СТЕМ "Център 
за природни науки, изследва-
ния и иновации", чието озвучи-
телно оборудване позволи без-
проблемното общуване между 
писателката и художничка Рада 
Капралова и учениците.

Тази среща х2 на учениците 
беше неповторимо преживява-
не, което със сигурност ще ос-
тави своя отпечатък върху би-
тието на личностите и тяхното 
училище.
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Гимназисти на среща с многостранните 

таланти на Рада Капралова х2

С благодарност към спомоществователите 
на Димитровден 2022

Първа победа от началото на първенството 
постигна мъжкият ни отбор по баскетбол на 16 
октомври, съобщиха от БК "Вихър" - Айтос.

Във втория кръг, след минималната загуба от 
отбора на Пловдив - "Мамбас", победихме отбо-
ра на Раковски с добра игра. Макар да липсва-
ше един от основните състезатели, всички мом-
чета много се постараха да запълнят празнина-
та. Съставът игра много добре от самото нача-
ло и дори най-малките състезатели от Айтос се 
представиха блестящо! Браво, момчета, и чес-
тита първа победа!", коментира за общинското 
издание треньорът Дечо Коешинов.

Първа победа за мъжкия ни 
баскетбол



Ñåä ìè÷ íî îá ùèí ñêî ïðè ëî æå íèå, áðîé 560, 21 îêтîìвðè 2022 ãî äè íà www.so zo pol.bg

През изминалата сед-
мица официално бе на-
правена първата копка 
за изграждането на но-
вата автоспирка в град 
Черноморец. 

Кметът на общината 
Тихомир Янакиев сим-
волично счупи бутилка 
шампанско, а кметът 
на Черноморец Росен 
Деспов положи в осно-
вите камък, осветен от 
отец Стилиян. 

„Въпреки трудности-
те, които ни съпътстват 
през този мандат, съм 
удовлетворен, че ще 
успея да изпълня още 
един ангажимент към 
жителите на общината, 
който поех като канди-

дат за кмет“, сподели 
Тихомир Янакиев пред 
присъстващите.

„Благодаря на всич-
ки, които допринесо-
ха за това дългоочак-
вано начинание, за да 
може Черноморец да 
има ново лице и една 
модерна автоспир-
ка“ коментира кметът 
на Черноморец Росен 
Деспов.

На събитието при-
състваха още предста-
вители на фирмата из-
пълнител, председате-
лят на ОбС Георги Пи-
нелов, общински съвет-
ници, служители на Об-
щина Созопол и граж-
дани.

Продължава на стр. 4

Стартира строителството на 
автоспирката в Черноморец

Четете на стр. 4

Ремонти на детска 
площадка и тротоари 

текат в Созопол
Четете на стр. 2

Поредно злато за 
созополските гребци

Четете на стр. 4

Учителите отбелязаха 
своя професионален 

празник

Община Созопол пред-
стави новия проект за 
бъдеща автогара в град 
Созопол, разположена 
срещу сградата на об-
щинска администрация, 
местност Провлака - кон-
тактна зона между нов и 
стар град.

Корекциите в архите-
ктурния проект бяха на-
ложени от НИНКН (На-
ционален институт за 
недвижимо културно на-
следство), който вече 

втора поредна година от-
казва да съгласува про-
ект с огромно обществе-
но значение и икономи-
чески интерес за общи-
на Созопол.

Община Созопол от-
прави поредица писмени 
запитвания към директо-
ра на НИНКН за получа-
ване на писмено стано-
вище с ясни аргументи за 
техните действия и без-
действия, което до днес 
не е получено.

Проектът на автогарата  
в град Созопол все още чака 

одобрение от НИНКН

Продължава на стр. 4



В срещата взеха учас-
тие и зам.-кметът Румен 
Кисьов, директор Дирек-
ция УСТСД Йордан Петков, 
както и представители на 
местния бизнес в сферата 
на туризма и рибопрера-
ботката - Николай Янков, 
Владимир Казасов и Мин-
до Стоянов.

Целта на срещата бе да 
се обсъдят икономически 
инициативи, както и перс-

пективите за сътрудничест-
во и развитие в сферата на 
бизнеса, културата и тури-
зма и да се даде тласък на 
връзките между хората от 
двете държави. 

Предимствата на община 
Созопол, приоритетите, це-
лите и плановете на общин-
ското ръководство в тези 
сфери представи кметът 
Тихомир Янакиев по вре-
ме на разговорите. Кметът 

и представителите на биз-
неса посочиха и пробле-
мите, влияещи на туризма, 
като последиците от епиде-
мията COVID-19 и икономи-
ческата криза.

Администрация и биз-
нес отбелязаха готовност 
да работят с ключови аме-
рикански сътрудници, на-
деждни партньори и да 
привличат чуждестранни 
инвестиции.
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В град Созопол започна-
ха текущи ремонти и под-
дръжка на тротоари и бор-
дюри, както и изграждане 
на нови тротоари в зони, 
с необходимост от такива. 
Към момента зоните, в ко-
ито се провеждат ремонт-
ни дейности, са в района 
на училището, път Созо-
пол – „Златна рибка“ и ул. 

„Републиканска“.
Ще бъдат пренареде-

ни и подменени трото-
арни плочи, бордюри и 
естествени каменни на-
стилки на обща стойност 
300 000 лв.

След като бяха обнове-
ни голяма част от детски-
те съоръжения на детска 
площада „Кита“, Община 

Созопол стартира ремонт 
на настилката и градска-
та мебел.

Демонтирани ще бъдат 
старите и амортизирани 
пейки, а на тяхно място 
ще бъдат поставени нови. 
Подменена ще бъде и 
тройната люлка, чиито се-
далки и страници са ком-
прометирани. 

Основен ремонт е пред-
виден и на настилката, 
като старите плочи ще бъ-
дат отстранени и ще бъде 
положена нова настилка 
и бордюри.

За забавление на де-
цата в няколко асфалто-
ви зони ще бъдат разчер-

тани игри и спортни пре-
дизвикателства.

"Това е приоритет в по-
литиката ни, да има по-
вече обновени открити 
пространства, за да има 
приятни места за отмо-
ра, в които децата да иг-
раят на спокойствие“, ко-

ментира кметът Тихомир 
Янакиев.

Предвижда се проектът 
да приключи в рамките на 
2 месеца, а реновираната 
площадка да бъде своеоб-
разен коледен подарък на 
малчуганите и техните ро-
дители.

Оáявà çà ñвîáîäíà ïîçèцèя íà 
äëъæíîñт „Пåäàãîã“

Център за обществена подкрепа към 
Комплекс за социални услуги и здравео-
пазване – гр. Созопол, обявява конкурс 
за 1 щатна бройка – педагог; код по НКПД 
– 2359-6012.

Дëъæíîñт, çвåíî, тåðèтîðèàëíî çвå-
íî - Пåäàãîã, ЦОП, КÑУЗ

Специфични изисквания за заемане на 
длъжността: Завършено висше образова-
ние с образователна-квалификационна 
степен „Бакалавър“ или „Магистър“ в об-
ластта на следните педагогически профи-
ли: „Начална педагогика“, „Социална пе-
дагогика“, „Специална педагогика“ или 
сходна педагогическа специалност. Сту-
денти, завършили семестриално обуче-
нието си, също могат да кандидатстват 
за позицията.

Кратко описание на длъжността по 
длъжностна характеристика: осъществя-
ва педагогическа подкрепа на потребите-
ли на социални услуги за изграждане на 
ефективни умения за усвояване и придо-
биване на знания по учебния материал от 
различни образователни дисциплини, съ-
образно възможностите и потребностите 
на детето с цел повишаване качеството 
на живот и успешна социална интеграция. 
Работи с деца със СОП. В зависимост от 
характера на конкретния случай, педаго-
гът участва при нужда в мобилен екип от 
специалисти, който в съответствие с пла-
на за действие осъществява подкрепа и 
консултации на терен за деца в риск от 
отпадане от училище, или извършители 
на противообществени прояви, като мо-
билният екип посещава дома, училище-
то и/или социалната услуга, в която е на-
станено детето.

Допълнителни умения и квалификации, 
носещи предимство на кандидатите: да 
притежават опит в работата с деца с ув-
реждания и техните семейства; да позна-
ват спецификата на педагогическата ра-
бота с деца с поведенчески проблеми, 
деца отпаднали/отпадащи от училище; 
деца, живеещи в специализирани инсти-
туции; деца, живеещи във високоефектив-
ни общности; деца с увреждания; да умеят 
да работят в екип; да умеят да планират и 
приоритизират работата си; да притежа-
ват много добра компютърна грамотност 
при работа с MSOffice – WORD, EXCEL, др. 
продукти на Мicrosoft Оffice; да притежа-
ват творчески умения, заложби в областта 
на приложните изкуства и др.; сертифика-
ти, удостоверяващи придобити умения за 
работа с деца със СОП. ОПИТ В СФЕРА-
ТА СЕ СЧИТА ЗА ПРЕДИМСТВО.

Работно време: 8-часов работен ден, 
при петдневна работна седмица, от 08:30 
до 17;30ч. (обедна почивка от 12:45-13-
:30ч.).

Други условия – постоянен трудов дого-
вор, от които първите 6 месеца са на сро-
чен договор, транспортни разходи за пъ-
туващи служители от населени места из-
вън гр. Созопол се изплащат от работода-
теля на 70% от общата сума за пътни раз-
ходи, начисления върху основната запла-
та, клас прослужено време 1% на година, 
полагаем годишен отпуск 36 дни.

Оáявà çà ñвîáîäíè ïîçèцèè  
íà äëъæíîñт „Пñèхîëîã“ è 

„Мåäèцèíñêà ñåñтðà“

Във връзка с изпълнение на про-
ект „Патронажна грижа+ K 3" Общи-
на Созопол"по проект BG05M9OP001-2
.119-0063 по процедура BG05M9OP001-
2.119, финансиран по оперативна про-
грама „Развитие на човешките ресурси 
2014-2020"

ОБЩИНА СОЗОПОЛ обявява свободни 
работни места за следните длъжности:

- „Психолог“;
- „Медицинска сестра“ – 1 позиция при 

4-часов работен ден;
Образователна степен - бакалавър или 

специалист;
Професионална квалификация
Професионален опит – не се изисква, 

но е предимство;
Допълнителна квалификация/обучение 

– компютърна грамотност.
 
Необходими компетентности за всяка 

от позициите:
Работа в екип – способност да работи 

с колегите си ефективно;
Комуникативност – способност да ор-

ганизира работата си според сроковете; 
умение за комуникация и ориентиране в 
различна социална среда;

Ориентация към резултати – способ-
ност да планира, организира и контроли-
ра собствената си работа по начин, оси-
гуряващ възможно най-добър краен ре-
зултат.

Работно място: Звено за почасово пре-
доставяне на интегрирани здравно-со-
циални услуги в домашна среда, гр. Со-
зопол.

Подаване на документи – по e-mail: 
complex-s.u.z@sozopol.bg, в Център за ад-
министративно и информационно обслуж-
ване (фронт офис) или в стая №10 в сгра-
дата на Община Созопол – гр. Созопол, 
пл. „Хан Крум“ №2, до Комплекс за соци-
ални услуги и здравеопазване.
Тел. за контакт: 0550/2-57-18; 0550/2-57-13.

Местната администрация и 
бизнес представиха Созопол пред 

Американското посолство
Тихомир Янакиев проведе среща със съветника 

по политико-икономическите въпроси в 
Посолството на САЩ в България Чарлз Перего

Кîìïëåêñ çà ñîцèàëíè уñëуãè è çäðàвåîïàçвàíå 
îáявявà ñвîáîäíè ðàáîтíè ïîçèцèè

Изграждане на нов тротоар покрай пътя Созопол – „Санта Марина“

Ремонти на детска площадка и тротоари текат в Созопол
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Няколко поредни загу-
би претърпя футболен клуб 
„Созопол“, вследствие на 
което старши треньорът 
на отбора Маргарит Ди-
мов подаде оставка. Ведна-
га след неговия акт прези-
дентът на клуба Станимир 
Желев и директорът на от-
бора Румен Димов прове-
доха спешна среща с тре-
ньорския екип.

На нея те решиха да му 
гласуват пълно доверие и 
го подкрепят във вземане-
то на бъдещите му карди-
нални решения в спортно-
тренировъчната му работа 
с отбора 

„Ръководството на клуба 
постави определени задачи 
на треньорския екип, за да 
може да постигне основна-
та си цел, а именно - запаз-
ване на професионалния 
статут на клуба“, коменти-
раха от ФК „Созопол“.

Ñëåä ñåðèя îт çàãуáè íà „íåáåñíîñèíèтå“ 
Мàðãàðèт Дèìîв ïîäàäå îñтàвêà

Ръководството на ФК „Созопол“  
не прие оставката на старши треньора

Цåíтðàëíî вîåííî îêðъæèå 
Вîåííî îêðъæèå ІІ ñтåïåí - Буðãàñ

8000, ãð. Буðãàñ, уë. „Цàð Аñåí” №4, тåëåфîí 02 922 38 76

Военно окръжие ІІ степен – Бургас обявява, че със заповед на министъра на отбра-
ната №ОХ-838/05.09.2022 г. е разкрита процедура по обявяване на вакантна длъжност 
за офицер в Командване на Военновъздушните сили, за приемане на военна служба 
на лице, завършило гражданско висше училище в страната и чужбина. 

1. Зà вîåííî фîðìèðîвàíèå 22800 - Ñîфèя – 1 (åäíà) äëъæíîñт çà îфèцåð
Ñðîê çà ïîäàвàíå íà äîêуìåíтè – äî 21.10.2022 ã.

Военно окръжие ІІ степен – Бургас обявява, че със заповед на командира на Ко-
мандване за логистична поддръжка №РД-1130/30.09.2022 г., са обявени 19 (деветна-
десет) вакантни длъжности за войници във формирования от състава на Командване 
за логистична поддръжка за приемане на военна служба на лица, завършили граж-
дански средни или висши училища в страната и в чужбина.  

1. Зà Ñîфèя – в.ф. 54870 – 11 (åäèíàäåñåт) äëъæíîñтè;
2. Зà Буðãàñ – в.ф. 54630 –  4 (÷åтèðè) äëъæíîñтè;
3. Зà Нåãушåвî – в.ф. 52370 – 2 (äвå) äëъæíîñтè;  
4. Зà Ñîфèя – в.ф. 22620 – 2 (äвå) äëъæíîñтè.
Ñðîê çà ïîäàвàíå íà äîêуìåíтè – äî 24.11.2022 ã.

Повече информация за останалите длъжности в страната, както и за кандидатстване-
то и подаването на документите можете да получите  в сайта на ЦВО http://www.comd.
bg/, както и в стая №14, в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, и в офисите 
за военен отчет в общините. 

ОБЯВА
Потребителна коопера-

ция „Созопол“ обявява на 
заинтересованите, че ще 
се проведе търг за отда-
ване под наем на бистро 
„Магарето“. Предимство 
за созополски граждани. 
Информация на телефон: 
0550 2 24 33, до обяд.

ÑКЛАД ЗА ДЪРВА
Склад за дърва „Димар 

1416“ предлага пелети и дър-
ва за огрев, нарязани и на 
метровки. Доставка до ад-
рес. Фирмата разполага със 
складова база в с. Равадино-
во, до бетоновия център.

Тåëåфîí çà êîíтàêт: 
0877 377 655

О Б Я В А

На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинска собственост на общи-
на Созопол, и във връзка с изпълнение на Решение № 833 от 
Протокол №33/29.09.2022 год. на Общински съвет - гр. Со-
зопол, съгласно Решение по т. 1 от Протокол № 13/18.10.2022 
год. на Комисия чл. 59, ал.6 от НРПУРОС, назначена със Запо-
вед № 8-Z-265/18.02.2020 год. на Кмета на община Созопол, 
открива публичен търг с тайно наддаване за продажба на не-
движим имот – частна общинска собственост, представляващ: 
ПИ с идентификатор 63015.505.446 /ЕКАТТЕ/ - шестдесет и 
три хиляди и петнадесет, кадастрален район - петстотин и 
пет, поземлен имот – четиристотин четиридесет и шест/, с 
площ 1 014 кв.м. /хиляда и четиринадесет квадратни ме-
тра/, находящ се в община Созопол, с. Атия, с ТПТ: „Урба-
низирана“ и НТП: “За ниско застрояване /до10m/”, по КККР, 
одобрени със Заповед РД-18.12/24.04.2007 г. на изпълнител-
ния директор на АГКК, при граници на имота: 81178.51.50, 
81178.51.30, 63015.505.505, 63015.505.441.

Начална тръжна продажна цена да се ползва одобрената 
пазарна оценка, изготвена от лицензиран оценител в размер 
на 39 120,00 лв. /тридесет и девет хиляди сто и двадесет 
лева/.

Стъпка за наддаване 1 956,00 лв. /хиляда деветстотин пет-
десет и шест лева/ -5% от началната тръжна цена.

Размер на депозита за участие в процедурата – 3 912,00 
лв. /три хиляди девестотин и дванадесет лева/ - 10% от на-
чалната тръжна цена. 

Депозитът се внася по банкова сметка на община Созопол 
при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД - IBAN BG41 
CECB 9790 3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 78,24 лв. /седемдесет 
и осем лева и двадесет и четири стотинки/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от касата в Центъра за 
административно и информационно обслужване, находящ се в 
Административната сграда на Община Созопол – площад ”Хан 
Крум” № 2, всеки работен ден, но до 12:00 ч. на 07.11.2022 
год.

Право на участие имат физически и юридически лица, 
като ЕТ и ЮЛ не трябва да са в процедура по ликвидация 
или обявяване в несъстоятелност.

Предложения за участие в тръжната процедура се подават 
лично от кандидатите или от техни упълномощени представители 
в запечатани непрозрачни пликове, с ненарушена цялост всеки 
работен ден в Центъра за административно и информацион-
но обслужване находящ се в Административната сграда на 
Община Созопол – площад ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа на 
07.11.2022 год. Върху плика се отбелязват името на участни-
ка и цялостното наименование на обекта. В плика с предложе-
нието за участие се представят всички изискуеми от тръжната 
документация документи. Към момента на подаване на предло-
жението се представя копие от документа, доказващ внасяне-
то на депозита. В плика се прилагат и документи, установяващи 
представителната власт на упълномощеното лице. 

Спечелилият търга, в 14-дневен срок от връчване на запо-
ведта за обявяване на резултатите, внася по сметка на Общи-
на Созопол, предложената от него цена увеличена с местен да-
нък, с включено ДДС, като от нея се прихваща внесеният де-
позит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна документация в 
определен от общинската администрация ден и час в срока оп-
ределен по-горе след предварителна заявка, тел. за контакти: 
0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 08.11.2022 год. от 14:00 часа в 
сградата на община Созопол в съответствие с описаните тук и 
утвърдени от Кмета на община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ /п/
Кмет на община Созопол

О Б Я В А

На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинска собственост на общи-
на Созопол, и във връзка с изпълнение на Решение № 640 от 
Протокол №28/25.03.2022 год. на Общински съвет - гр. Со-
зопол, съгласно Решение по т. 3 от Протокол № 10/13.05.2022 
год. на Комисия чл. 59, ал.6 от НРПУРОС, назначена със Запо-
вед № 8-Z-265/18.02.2020 год. на Кмета на община Созопол, 
открива публичен търг с тайно наддаване за продажба на не-
движим имот – частна общинска собственост, представляващ: 
поземлен имот  с идентификатор 63015.506.307 /ЕКАТТЕ - 
шестдесет и три хиляди и петнадесет, кадастрален район - 
петстотин и шест, поземлен имот - триста и седем/, с площ 
350 кв.м. /триста и петдесет квадратни метра/, с местопо-
ложение: общ. Созопол, с. Атия, местност “Старо селище”, с 
ТПТ: „Земеделска земя“ и НТП: “За земеделски труд и отдих 
(съгласно §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ)”, по КККР, одобрени със Запо-
вед РД-18-12/24.04.2007 год. на изпълнителния директор на 
АГКК, при граници на имота: 63015.506.310, 63015.506.520, 
63015.506.466, 63015.506.598, 63015.506.311.

Начална тръжна продажна цена да се ползва одобрената 
пазарна оценка, изготвена от лицензиран оценител в размер на 
12 800,00 лв. /дванадесет хиляди и осемстотин лева/.

Стъпка за наддаване 640,00 лв. /шестстотин и четириде-
сет лева/ -5% от началната тръжна цена.

Размер на депозита за участие в процедурата – 1 280,00 
лв. /хиляда двеста и осемдесет лева/  - 10% от началната 
тръжна цена. 

Депозитът се внася по банкова сметка на община Созопол 
при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД - IBAN BG41 
CECB 9790 3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 25,60 лв. /двадесет и 
пет лева и шестдесет стотинки/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от касата в Центъра за 
административно и информационно обслужване, находящ се в 
Административната сграда на Община Созопол – площад ”Хан 
Крум” № 2, всеки работен ден, но до 12:00 ч. на 07.11.2022 
год.

Право на участие имат физически и юридически лица, 
като ЕТ и ЮЛ не трябва да са в процедура по ликвидация 
или обявяване в несъстоятелност.

Предложения за участие в тръжната процедура се подават 
лично от кандидатите или от техни упълномощени представители 
в запечатани непрозрачни пликове, с ненарушена цялост всеки 
работен ден в Центъра за административно и информацион-
но обслужване находящ се в Административната сграда на 
Община Созопол – площад ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа на 
07.11.2022 год. Върху плика се отбелязват името на участни-
ка и цялостното наименование на обекта. В плика с предложе-
нието за участие се представят всички изискуеми от тръжната 
документация документи. Към момента на подаване на предло-
жението се представя копие от документа, доказващ внасяне-
то на депозита. В плика се прилагат и документи, установяващи 
представителната власт на упълномощеното лице. 

Спечелилият търга, в 14-дневен срок от връчване на запо-
ведта за обявяване на резултатите, внася по сметка на Общи-
на Созопол, предложената от него цена увеличена с местен да-
нък, с включено ДДС, като от нея се прихваща внесеният де-
позит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна документация в 
определен от общинската администрация ден и час в срока оп-
ределен по-горе след предварителна заявка, тел. за контакти: 
0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 08.11.2022 год. от 14:30 часа в 
сградата на община Созопол в съответствие с описаните тук и 
утвърдени от Кмета на община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

О Б Я В А

На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинска собственост на общи-
на Созопол, и във връзка с изпълнение на Решение № 832 от 
Протокол №33/29.09.2022 год. на Общински съвет - гр. Со-
зопол, съгласно Решение по т. 2 от Протокол № 13/18.10.2022 
год. на Комисия чл. 59, ал.6 от НРПУРОС, назначена със Запо-
вед № 8-Z-265/18.02.2020 год. на Кмета на община Созопол, 
открива публичен търг с тайно наддаване за продажба на не-
движим имот – частна общинска собственост, представляващ: 
ПИ с идентификатор 63029.501.9592 / ЕКАТТЕ - шестдесет и 
три хиляди и двадесет и девет, кадастрален район - петсто-
тин и едно, поземлен имот – девет хиляди петстотин девет-
десет и две/, с площ 589 кв.м. /петстотин осемдесет и девет 
квадратни метра/, с местоположение: общ. Созопол, с. Ро-
сен, с ТПТ: „Урбанизирана“ и НТП: “Ниско застрояване (до 
10m.)”, по КККР, одобрени със Заповед РД-18-56/29.09.2015 
год. на изпълнителния директор на АГКК, при граници на 
имота: 63029.501.9594, 63029.501.9609, 63029.501.9593, 
63029.501.9575, 63029.501.9591.

Начална тръжна продажна цена да се ползва одобрената 
пазарна оценка, изготвена от лицензиран оценител в размер на 
24 200,00 лв. /двадесет и четири хиляди и двеста лева/.

Стъпка за наддаване 1 210,00 лв. /хиляда двеста и десет 
лева/ -5% от началната тръжна цена.

Размер на депозита за участие в процедурата – 2 420,00 
лв. /две хиляди четиристотин и двеста лева/ - 10% от на-
чалната тръжна цена. 

Депозитът се внася по банкова сметка на община Созопол 
при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД - IBAN BG41 
CECB 9790 3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 48,40 лв. /четиридесет 
и осем лева и четиридесет стотинки/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от касата в Центъра за 
административно и информационно обслужване, находящ се в 
Административната сграда на Община Созопол – площад ”Хан 
Крум” № 2, всеки работен ден, но до 12:00 ч. на 07.11.2022 
год.

Право на участие имат физически и юридически лица, 
като ЕТ и ЮЛ не трябва да са в процедура по ликвидация 
или обявяване в несъстоятелност.

Предложения за участие в тръжната процедура се подават 
лично от кандидатите или от техни упълномощени представители 
в запечатани непрозрачни пликове, с ненарушена цялост всеки 
работен ден в Центъра за административно и информацион-
но обслужване находящ се в Административната сграда на 
Община Созопол – площад ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа на 
07.11.2022 год. Върху плика се отбелязват името на участни-
ка и цялостното наименование на обекта. В плика с предложе-
нието за участие се представят всички изискуеми от тръжната 
документация документи. Към момента на подаване на предло-
жението се представя копие от документа, доказващ внасяне-
то на депозита. В плика се прилагат и документи, установяващи 
представителната власт на упълномощеното лице. 

  Спечелилият търга, в 14-дневен срок от връчване на запо-
ведта за обявяване на резултатите, внася по сметка на Общи-
на Созопол, предложената от него цена увеличена с местен да-
нък, с включено ДДС, като от нея се прихваща внесеният де-
позит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна документация в 
определен от общинската администрация ден и час в срока оп-
ределен по-горе след предварителна заявка, тел. за контакти: 
0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 08.11.2022 год. от 14:15 часа в 
сградата на община Созопол в съответствие с описаните тук и 
утвърдени от Кмета на община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

ОБЩИНА СОЗОПОЛ ОБЩИНА СОЗОПОЛОБЩИНА СОЗОПОЛ



Бивши и настоящи учи-
тели отбелязаха Между-
народния ден на учителя 
заедно, като бяха част от 
учебния процес. Специал-
но за празника СУ "Св. св. 
Кирил и Методий" - Созо-
пол организира ден на от-
ворените врати, който въз-
действа емоционално как-
то на педагозите, така и на 
техните възпитаници. 

Редом с учениците пръв 
прекрачи входа един от 
дългогодишните директо-
ри на училището г-н Ва-
лентин Андонов, който бе 

и първият директор в но-
вооткритата навремето 
сграда, в която и към мо-
мента се помещава созо-
полското училище.

Преподаването си при-
помниха още учителят 
по математика, физика 
и френски език Стефан 
Желев, учителят по руски 
език Нина Пазвантова, на-
чалният учител Светла Ни-
колова, учителят по мате-
матика Димитрина Виде-
ва, както и бившият дирек-
тор Касандра Калата. 

По един учебен час с 

учениците от втори клас и 
децата от предучилищна-
та група проведоха съот-
ветно педагозите Мариела 
Зингинова – ръководител 
ДДО при Община Созо-
пол, и секретарят на МК-
БППМН Яна Сотирова .

Да поздрави настоящи 
и бивши учители за праз-
ника училището посети и 
заместник-кметът на Об-
щина Созопол г-н Тодор 
Дамянов. Той приветства 
инициативата на г-жа Ди-
митрина Щерионова, под-
несе поздравителен адрес 

от кмета Тихомир Янакиев 
и отправи пожелания към 
всички за здраве и при-
знателност от ученици и 
родители.

След като учителите, 
отдали немалка част от 
своя живот на созопол-
ското школо, се запозна-
ха с настоящите ученици, 
обмениха мнения и добри 
практики от годините, през 
които са преподавали ак-
тивно.

Част от празника бе и 
Никола Бобчев, който от 
години се занимава с еко-
логия и изследването на 
вредите от пластмасата 
по Българското Черномо-
рие. Той запозна децата 
с работата си и ги запали 
по зелената идея. Заедно 
с любопитните и любозна-
телни ученици наблюдава-
ха пластмасови отпадъци 
под микроскоп и споде-
лиха своите виждания за 
това как да предпазим лю-
бимото Черно море от за-
мърсявания.

Корекциите в проекта са 
нанесени след разглежда-
не на оригиналния проект в 
разширения експертен съ-
вет към Министерство на 
културата, състоял се на 
02.09.2022 г.

Промените обхващат ви-
сочината на сградата, из-
ползваните фасадни мате-
риали и част от помещени-
ята в сградата.

Обемът и разчленяване-
то на бъдещата обществе-
на сграда е решен в духа 
и мащаба на традиционни-
те застройки с обществени 
функции с характерните за 
нея пропорции, издатини и 

редуване на отвори. Силу-
етното оформяне на новите 
обеми е решено със скатни 
покриви. При оформяне на 
пешеходните пространства 
са предвидени настилки 
с паваж, асфалт и естест-
вен камък.

Сградата е решена в духа 
на класическата архитек-
тура. В основното тяло се 
помещава основното хале 
с отворено пространство 
и оформя помещение тип 
галерия. Двете странични 
крила са симетрично раз-
положени на основното и 
помещават информационен 
и билетен център. Търсено-
то решение е за класическа 
сграда на автогара, запаз-

ване на морския дух и сти-
лизиране на класически 
елементи в архитектурата. 
Постройката е предвиде-
на в светлосив цвят с бели 
гипсови корнизи. Прозор-
ците са решени като голе-
ми витрини с овална горна 
част и шпроси, характерни 
в класическата архитекту-
ра. Използвани са естест-
вени материали – гранит за 
областта на цокъла и цве-
тарниците.

Настоящият проект за бъ-
дещата автогара е внесен 
в НИНКН за поредно раз-
глеждане на 14.10.2022г. и 
може да бъде реализиран 
след одобрението на Ми-
нистерство на културата.

Строителството беше 
планирано за началото на 
настоящата година, но се 
забави заради подписка от 
местни жители, в която се 
настоява старата сграда да 
бъде само ремонтирана.

Извършеното обследва-
не обаче показа, че това е 
невъзможно. От конструк-
тивното становище стана 
ясно, че конструкцията на 
сградата е в лошо техниче-
ско състояние и не отгова-
ря на действащи норми и 

наредби.
Проектът на новата сграда 

предлага изграждането на 
модерна едноетажна сгра-
да. В нея ще са разположени 
Билетен и Туристическо-ин-
формационен център, обеди-
нени в едно общо простран-
ство, битовка и тоалетна за 
служителите. Предвидени са 
и санитарни помещения, тоа-
летни за мъже, жени и хора 
с увреждания.

В проекта са заложени 
големи витрини с алумини-
ева дограма, цвят антра-
цит. По фасадите ще се из-

ползват: минералнa мазил-
кa - имитация на видим бе-
тон, HPL-дървена обшивка 
и окачена фасада от ела-
бонд – тъмносива. Сградата 
ще бъде изпълнена по мо-
нолитен начин със стомано-
бетонова безгредова кон-
струкция, тухлени огражда-
щи и разпределителни сте-
ни. Покривът е плосък, по-
крит с необходимите изола-
ционни пластове. 

Проектът ще се изгради 
със собствени средства на 
Община Созопол, а срокът 
за изпълнение е 90 дни.
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Стартира строителството на автоспирката в Черноморец

Вåñтíèê „Ñîçîïîë” èçëèçà ïðåç ñåäìèцà в ïåтъê.

Рåäàêтîð: Мàðèя Нàéäåíîвà, тåë.: 0550 2 57 04, e-mail: m.naydenova@sozopol.bg

Проектът на автогарата в град Созопол 
все още чака одобрение от НИНКН

Учителите отбелязаха своя 
професионален празник

Момчетата от Гребния клуб отново показаха най-
доброто от себе си на Държавния отборен шампи-
онат, който се проведе от 5 до 7 октомври в Плов-
див.

Михаил Янакиев и Христо Славов финишира-
ха първи и грабнаха златото в категория „Двойка 
скул“. 

В категория „Скиф“ Михаил отново завоюва зла-
тото, а Христо спечели сребърен медал.

В отборното класиране Гребният клуб се качи на 
почетното трето място.

Поздравления за състезателите и техните тре-
ньори!

Поредно злато за 
созополските гребци



Интервю на  
Весела ГОРАНОВА:

- Г-н Илиев, очак-
ва ли се нова вълна на 
COVID-19 у нас и как 
според Вас ще се раз-
вие пандемията в след-
ващите месеци? 

- В момента лятната 
COVID вълна затихва в 
България. Това обаче в 
никакъв случай не трябва 
да ни прави по-безотго-
ворни. Ако останем само 
с вариантите на Омикрон, 
тогава не очаквам да нас-
тъпят драматични про-
блеми (въпреки че хора-
та боледуват нелеко от 
Омикрон и този вариант 
е всичко друго, но не и 
лека болест). Ако обаче 
възникне нова, по-опас-
на мутация на Омикрон, 
можем отново да има-
ме проблеми. Съветвам 
всички хора да имат до-
верие на здравните вла-
сти и да следват техните 
препоръки. 

- Вече е разрешено 
поставянето на четвър-
та доза или така наре-
чения втори бустер. Вие 
препоръчвате ли поста-
вянето й и защо?

- Данните от анализите 
на всички ваксини показ-
ват категорично, че по-

ставянето на втори бус-
тер намалява рисковете 
от тежко протичане на 
вируса и смърт, особе-
но в най-уязвимите групи 
хора. С поставяне на вак-
сина и бустер, все още ще 
има риск да се разболее-

те от Омикрон, но боледу-
ването ще бъде много по-
леко и вероятно няма да 
се стигне до хоспитализа-
ция. Това е и причината, 
поради която четвъртата 
доза е силно препоръчи-
телна. Всяко поставяне 
на бустер засилва имун-
ната памет, която, за съ-
жаление, при коронави-
русите не е особено дъл-
га. Но това е и причина-
та да трябва да сме упо-
рити в бустерите.

- Дали съществува 
реална гаранция за ус-
пех на ваксините и по-
ставянето на ваксина 
означава ли, че сме по-
защитени от вируса?

- Широко разпростра-
нено мнение е, че вакси-
ните защитават цял жи-
вот. Искам ясно да отбе-
лежа, че това не се от-
нася за нито една вак-
сина. Няма ваксина, ко-
ято да защитава цял жи-
вот, някои са активни с 
години, други за по-кра-
тък период от време, но 
за съжаление, това за-
виси най-вече от имунна-
та система, а не от вак-
сината. Както при други-
те коронавируси, така и 
при COVID-19 имунитетът 
не e особено дълъг. Това 
наблюдавахме и при пре-

боледувалите, и при вак-
синираните. Но в държа-
вите с висок процент на 
ваксинация сред насе-
лението видяхме и драс-
тичен спад на разпрос-
транението на COVID-19, 
респективно и на смърт-
ните случаи. Това е до-

казателство, че ваксини-
те работят.

- Съществуват ли 
странични ефекти 
от ваксините срещу 
COVID-19? Ако да – как-
ви са най-често среща-
ните? 

- В медицината винаги 

говорим за баланс между 
полза и риск. Много е ва-
жно да предупреждаваме 
пациентите за рисковете, 
които могат да възникнат, 
когато назначаваме лече-
ние или предписваме ме-
дикамент. Основните въз-
можни странични ефекти, 

както при ваксините сре-
щу COVID-19 , така и при 
всички останали ваксини, 
са зачервяване на място-
то на поставяне, темпера-
тура, алергии и др. Тези 
странични ефекти оба-
че отминават в рамките 
само на няколко дни.

- Много хора си за-
дават един и същи 
въпрос: Как ваксини-
те срещу COVID-19 
бяха направени толко-
ва бързо? 

- Тези ваксини не са 
нови, те са изследвани и 
тествани в продължение 
на години. Основата им 
се базира на добре позна-
ти на медицината техноло-
гии. Различното при вакси-
ните срещу COVID-19 е, че 
те бяха адаптирани специ-
ално срещу новия корона-
вирус. Поради спешната 
ситуация, свързана с об-
щественото здраве, тяхна-
та оценка и разрешаване 
стана много по-бързо. 

*Материалът е част от 
серия публикации в рамки-
те на инициатива „Ти реша-
ваш“, обединяваща лекари, 
вирусолози, имунолози, об-
щопрактикуващи специали-
сти, учени, преподаватели и 
други специалисти в общо 
усилие да се предоставя 
вярна и правдива инфор-
мация относно развитието 
на COVID пандемията, ме-
тодите за предпазване, по-
следствията от прекарана-
та болест и други теми, ко-
ито биха помогнали за взе-
мане на истински информи-
рано решение. Инициатива-
та напълно уважава право-
то на всеки човек сам да се 
информира и сам да вземе 
важното решение дали да 
си постави ваксина, или не, 
като единствено ще предос-
тавя надеждна, проверена и 
научна информация.

„Ти решаваш“ е инициати-

ва на БЧК по програма „Дей-
ности в отговор на COVID-
19 в България”, финансира-
на от Американската аген-
ция за международно раз-
витие (USAID) чрез Глобал-
ния апел на Международна-
та федерация на дружества-
та на Червения кръст и Чер-
вения полумесец.

Аспарух Илиев е ръководител на лаборато-
рия по инфекции на мозъка към Университета 
в Берн, Швейцария от 2016 г. Той завършва ме-
дицина през 2000 г. в София, а в периода меж-
ду 2014 и 2015 г. работи като експерт по безо-
пасност на ваксините към Немската агенция по 
ваксините. Хабилитиран е в областите фарма-
кология, токсикология, анатомия и хистология. 
В следващите редове Аспарух Илиев отговаря 
на някои от най-задаваните въпроси, свърза-
ни с COVID-19 и разкрива важна информация 
относно вируса, неговото развитие, успеха на 
ваксините, какви са страничните ефекти от по-
ставянето им и дали трябва да се подготвим за 
нова COVID вълна.
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Събеседник

Аспарух Илиев: 

Поставянето на втори бустер намалява 
рисковете от тежко протичане на COVID-19 

„Черноморски фар“

Паметник на д-р Живко 
Радев бе открит в Деня на 
българския лекар - 19 ок-
томври - Ден на св. Иван 
Рилски.

Паметникът се намира в 
Морската градина и е знак 
на признателност към бур-

гаските медици, които за-
губиха живота си по вре-
ме на коронавирусната 
пандемия. 

„С аплодисменти в знак 
на почит към паметта на 
д-р Живко Радев и лека-
рите, които си отидоха, 
жертвайки своя живот с 
грижа и отдаденост към 

пациентите си, открихме 
паметник – символ на се-
беотрицанието, на воля-
та, на човещината и ху-
манността! 

Този паметник в Мор-
ската градина е символ на 
българския лекар и на не-
говия професионализъм! 

Сигурен съм, че студен-

тите и бъдещи медици ще 
взимат пример от големи-
те имена в медицината и 
ще са още по-мотивирани 
да се подготвят на високо 
ниво за тежката и отговор-
на, но толкова доблестна 
лекарска професия!“, на-
писа кметът Димитър Ни-
колов.

Откриха паметник на д-р Живко Радев 



Дона МИТЕВА

Как би звучал откъс от 
„Бохемска рапсодия“ на 
„Куин“, изпълнен на гайда? 
Мнозина биха казали, че е 
невъзможно. Обратното до-
казва бургаският музикант 
Росен Поборников, който е 
и преподавател по музика в 
СУ „Епископ Константин 
Преславски“.

„Аз съм човекът с гайдата. 
А това е ФТА "Никола Ги-
нов", с които работя много 
дълго време“, често казва 
музикантът, когато се пред-
ставя, защото в повечето 
случаи е заобиколен с музи-
ка, танци, смях и млади хо-
ра.

Преди време той събра в 
проект различни парчета, 
свирейки ги на гайда. Про-
ектът му се казва "Гайдата - 
фолк, поп или изкуство в 21 
век" и е финансиран от На-
ционален фонд „Култура“.

„Предизвикателството в 
този проект е с гайдата си 
да изсвиря парчета, които 
реално не бихме си пред-
ставили, че ще бъдат изпъл-
нени от този инструмент. 

Освен това всички оста-
нали подложки и ефекти съм 
направил сам в моето сту-
дио, което имам в апарта-
мента си“, разказа музикан-
тът. Неговата максима е 

„Всяка музика с фенове 
трябва да съществува“, за-
това и не се ограничава 
единствено и само в народ-
ната, нищо, че гайдата му е 
основен инструмент. Обича 
да експериментира, да про-
вокира себе си, а и ухото на 
слушателите.

За това, как се ражда про-
ектът, Поборников разказ-
ва: „Дори не бях чувал за 
Национален фонд „Култу-
ра“, когато ми се обади моя 
ученичка и ми разказа, че 
кандидатства със свой про-
ект. В разговора тя ме про-
вокира да участвам и аз. 
Стана ясно, че има още вре-
ме до крайния срок близо 
десетина дни. Проекта на-
писах за ден. Изпратих го и 
го одобриха“. 

С присъщото си чувство 
за хумор той признава, че в 
творческата му натура съ-
ществуват много личности и 
е важно коя от тях трябва да 
се изяви в определен мо-
мент. За него музиката е 
всеобхватна и най- сериоз-
ният проблем при написва-
нето на проекта е бил в това 
да избере какъв жанр да бъ-
дат музикалните откъси, ко-
ито да запише с гайдата.

„Дълго време обмислях 
парчетата, които да подбера 
за проекта – дали да не са 
само класически, или пък 

рок, а защо не поп, или пък 
джаз… Накрая реших да 
включа първо откъс от сце-
ничната кантата на Карл 
Орф „Кармина бурана“ и по-
точно частта, наречена „О, 
фортуна“. Не можах да се 
сдържа и вторият ми избор 
бе откъс от „Бохемска рап-

содия“ на „Куин“, обяснява 
гайдарят.

Следват част от саундтра-
ка на Game of Thrones от 
композитора Рамин Джава-
ди, както и откъс от саунд-
трак, написан от композито-
ра Ханс Цимер към филма 
„Карибски пирати“.

Ако искате вярвайте, но 
гайдата звучи нетипично, 
по-скоро като електрическа 
китара или някакъв синтези-
ран звук. Няма ги характер-
ните за народния инстру-
мент украшения и мелизми, 
много типични за нашия 
фолклор.

„Целта ми бе да покажа 
гайдата в друго амплоа – ка-
то инструмент, с който може 
да се изпълнява всякакъв 
вид музика, да я извадя от 
стандартните представи и 
да провокирам“, заключава 
бургазлията. Сега се е зами-
слил да разшири проекта и 
да направи отделни части, в 
които да изпълнява класи-
чески откъси, поп и рок пар-
чета, да има отделно и джаз 
откъси, събрани в други ви-
деа.

Росен Поборников е бил 
близо 10 години гайдарят на 
Ваня Костова. И сега на 
„Аполония“ в Созопол, лич-
но композиторът Стефан 
Диомов го покани да изпъл-
нят със сина й Боян неза-
бравимия хит „Старата лю-
бов“ в концерта, посветен 
на незабравимия глас. Това 
е още едно доказателство, 
че за бургаския музикант 
жанровете нямат граница.

Освен че е завършил Ака-
демия за музикално танцо-
во и изобразително изку-
ство в Пловдив със специ-
алности “Ръководство на на-
родни състави” и “Музикал-
на педагогика”, той изуча-
вал Музикални компютърни 
технологии в СУ "Св. Кон-
стантин-Кирил Философ".

“Мечтата ми от много го-

дини бе да имам студио, да 
мога да правя всякаква му-
зика, да експериментирам. 
Това сега ми дават тези ком-
пютърни технологии и много 
съм доволен“, признава Ро-
сен.

А денят му е като на вой-
ник: става сутрин много ра-
но, около 4 часа. И докато 
дойде време за училище – 
работи по своите проекти. 
После преподава. „В учили-
ще обикновено съм до 13.00 
- 14.00 часа. После пак се от-
давам на моите занимания. 
Имам репетиции.  Приятели 
и близки знаят, че могат да 
ме чуят по телефона от 20.00 
до 21.00 часа, после пак по-
тъвам в моите си неща“, го-
вори за режима си гайда-
рят, като скромно премъл-
чава за музикалните си изя-
ви, които не са никак мал-
ко.

Преди време се отдава и 
на изучаването на друг ин-
струмент – саксофон, и се 
шегува, че съседите му в 
един момент много искали 
да му правят атентат. „И на 
гайдата звукът се извлича с 
въздух, но техниките на два-

та инструмента нямат нищо 
общо. При саксофона е с 
устни и език. Много различ-
но е“, обяснява бургазлия-
та.

Той опровергава скептич-
ната максима, че музикант 
къща не храни. Категоричен 
е, че може да храни. Вероят-
но заради такива таланти 
като него и не спада интере-
сът към българската народ-
на музика, към фолклора, а 
защо не и към музиката из-
общо. 

„Като гледам едно 80% от 
младите гайдари наоколо са 
мои ученици. Не се притес-
нявам да кажа: „Тези аз съм 
ги учил!“, гордо заявява бур-
газлията. Макар като цяло 
да гледа с критично око на 
младите, „които мислят за  
Тик-ток и други социални 
мрежи“, учителят работи 
усърдно, за да им вдъхне 
любов към изкуството. Чес-
то е и жури на различни кон-
курси. Края на юни оценява 
в осмото издание на между-
народния фестивал „Кора-
бът на изкуствата” с участи-
ето на изпълнители и худо-
жествени колективи от стра-
ната и чужбина на възраст 
от 6 до 25 години в Помо-
рие.

Работи също с детския 
танцов ансамбъл „Радост“, 
където подготвят концерти 
за празниците. Освен това 
има и друг проект – за два 
концерта, които да бъдат из-
несени в едно читалище и 
една детска градина.

Заедно с „бандата“, както 
той казва на „Физиев бенд“, 
съставена от състуденти от 

Пловдив, са решили да на-
правят нещо със социален 
адрес.

„В последно време хората 
не сме добри. Гоним все 
срокове, динамиката ни по-
глъща, имаме свръхамби-
ции, завиждаме си, мразим 
се, ядосваме се, забрави-
хме, че ще остареем. Идва 
поколение, което мисли са-
мо за усти, силикон и приче-
ски. Това не ни прави добри 
хора. Затова решихме да 
направим поредица от кон-
церти във всички старчески 
домове наоколо. Да зарад-
ваме възрастните хора, да 
им обърнем внимание. Кога 
точно ще се случи, още е 
трудно да кажа. Влязъл съм 
в контакт с домовете, полу-
чил съм тяхното съгласие. 
Проектът е готов“, разказва 
музикантът.

Така, с усмивка и гайда, с 
нестандартни проекти, с 
участия и преподаване Ро-
сен Поборников е още едно 
доказателство за това, че 
човек трябва да следва меч-
тите си, да ги реализира и 
да доказва, че талантът ня-
ма ограничения.

Бургаски музикант свири  
„Бохемска рапсодия“ на гайда
„Всяка музика с фенове 
трябва да съществува“, 
казва Росен Поборников
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ПрофесиЯ

Росен Поборников

„Физиев бенд“

Жури в Поморие тази година на фестивала "Корабът на изкуствата" В училище

С награда от кмета на Бургас за заслу-
ги като учител Откриване на тържественото награждаване в БСУ



„В първия момент не ми-
слиш за себе си. Няма па-
ника. Притеснението дой-
де след това, когато още 
не беше ясно дали жената 
ще дойде в съзнание“, 
връща се в спомена си 
студентът от ВВМУ „Н. Й. 
връща се в спомена си 
студентът от ВВМУ „Н. Й. 
връща се в спомена си 

Вапцаров“ Станислав 
Иванов, който се хвърли в 
морето и спаси от удавя-
не 56-годишна жена. Той е 
от Поморие и е първо-
курсник в специалността 
„Национална сигурност“ 
на Морското училище във 
Варна. Лейтенант Ста-
нислав Иванов е на 19 го-
дини, завършил е Акаде-
мията към Съюза на бъл-
гарските командоси и кур-
совете за водно спасява-
не. През летния сезон е 
работил като спасител на 
плажа в Поморие. Затова 

лебае, когато се налага да 
се хвърли в морето, за да 
спаси човешки живот.

„Ще я бъде България, 
докато има такива бълга-
ри! Респект към делото ти, 
смело поморийско мом-
че, и за добрия пример за 
мъжество и човечност, 
който ни даде!“, каза кме-
тът Иван Алексиев, който 
лично поздрави смелия 
мъж и му връчи награда – 
почетен знак на Община 
Поморие и сборник с раз-
кази „Анхиалски исто-
рии“, с уверението, че не-
говата история е достой-
на да бъде включена в 
следващото издание на 
книгата.

В нощта на 7 срещу 8 ок-
томври Станислав Ива-
нов, заедно с приятеля си 
Димитър Кандилов се раз-
хождали по крайбрежна-

та алея във Варна и виде-
ли как жена оставила чан-
тата си и облечена скочи-
ла в бурното море. Ста-

нислав веднага се хвър-
лил след нея, а Димитър 
се втурнал по алеята да 
търси помощ. Двама ми-

нувачи се притекли и за-
едно с младежите успели 
да извадят удавницата на 
брега. Подали сигнал на 

тел. 112 и на мястото прис-
тигнал екип на Спешна 
помощ, според който бър-
зите и адекватни дейст-
вия на студентите са спа-
сили живота на жената.

„Спасявайки живот, 
рискувайки собствения 
си, доказахте, че има хо-
ра, в чиито вени тече огън, 
благородство, грижа за 
другите. Да надскочиш 
вродения инстинкт за са-
мосъхранение, за да спа-
сиш човек, изисква ку-
раж, какъвто малцина 
притежават. Именно ре-
акциите ни в критични си-
туации показват какви хо-
ра сме. И нито материал-
ното благополучие, нито 
образованието, възрастта 
или житейският опит не 
могат да ни направят тол-
кова големи хора, колкото 
протегната за помощ ръка 
към човек в нужда. Вие 
имате голямо и добро сър-
це. И докато то е вашият 
житейски компас – винаги 
ще сте на правилния път“, 
пише кметът Алексиев в 
поздравителния адрес до 
Станислав Иванов.

Разказът на Разказът на Разказът на Разказът на Разказът на Разказът на Разказът на Разказът на Разказът на Разказът на Разказът на 
един спасителедин спасителедин спасителедин спасителедин спасителедин спасителедин спасителедин спасителедин спасителедин спасителедин спасителедин спасителедин спасителедин спасителедин спасител
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ОбществО

„Черноморски фар“„Черноморски фар“„Черноморски фар“ нито за секунда не се ко-
лебае, когато се налага да 

един спасителедин спасител
Кметът на Поморие Иван 
Алексиев поздрави и 
награди Станислав Иванов

ОБЯВЛЕНИЕ
Регионална дирекция по горите (РДГ), гр. Бургас, ул. 

„Иван Шишман” № 8 на основание глава V, раздел IV от 
Регионална дирекция по горите (РДГ), гр. Бургас, ул. 

„Иван Шишман” № 8 на основание глава V, раздел IV от 
Регионална дирекция по горите (РДГ), гр. Бургас, ул. 

Кодекса на труда, чл. 30   33 от Наредба № 1 от 
30.01.2012 г. за контрола и опазването на горските те-
ритории и Заповед № РД 16   535 / 19.10.2022 г. на ди-
ректора на РДГ Бургас

ОБЯВЯВА КОНКУРС:
 За длъжността „Специалист горски инспектор” към 

Специализирана администрация, Дирекция „Горско сто-
панство” на РДГ Бургас.
Специализирана администрация, Дирекция „Горско сто-
панство” на РДГ Бургас.
Специализирана администрация, Дирекция „Горско сто-

Брой работни места за които се обявява конкурса   1 
работно място.

I. Минималните и специфични изисквания, предвиде-
ни в нормативните актове за заемане на длъжността 
„Главен специалист горски инспектор” са:
ни в нормативните актове за заемане на длъжността 
„Главен специалист горски инспектор” са:
ни в нормативните актове за заемане на длъжността 

1. Минимални изисквания:
1.1 Образователна степен   средно лесовъдско обра-

зование.
1.2. Специалност:  „Горско стопанство” с придобита 

квалификация „техник   лесовъд” или „техник   техно-
1.2. Специалност:  „Горско стопанство” с придобита 

квалификация „техник   лесовъд” или „техник   техно-
1.2. Специалност:  „Горско стопанство” с придобита 

лог”, или професия „техник   лесовъд” или „техник   ме-
квалификация „техник   лесовъд” или „техник   техно-
лог”, или професия „техник   лесовъд” или „техник   ме-
квалификация „техник   лесовъд” или „техник   техно-

ханизатор”, или  приравнени към тях образование и ква-
лог”, или професия „техник   лесовъд” или „техник   ме-
ханизатор”, или  приравнени към тях образование и ква-
лог”, или професия „техник   лесовъд” или „техник   ме-

лификация в съответствие с изискванията на Закона за 
предучилищното и училищното образование и Закона за 
лификация в съответствие с изискванията на Закона за 
предучилищното и училищното образование и Закона за 
лификация в съответствие с изискванията на Закона за 

професионалното образование и обучение. 
1.3. Професионален опит   не се изисква.

професионалното образование и обучение. 
1.3. Професионален опит   не се изисква.

професионалното образование и обучение. 

2. Специфични изисквания за заемане на длъжността:  
1.3. Професионален опит   не се изисква.
2. Специфични изисквания за заемане на длъжността:  
1.3. Професионален опит   не се изисква.

да отговарят на условията по чл. 198 от Закона за гори-
2. Специфични изисквания за заемане на длъжността:  

да отговарят на условията по чл. 198 от Закона за гори-
2. Специфични изисквания за заемане на длъжността:  

те и чл. 30 от Наредба № 1 от 30.01.2012 г. за контрола 
и опазването на горските територии.

II. Начинът за провеждане на конкурса е: тест и интер-
вю с кандидатите

III. Етапи на провеждане:
1. Подаване на документи за участие в конкурсната 

процедура.
2. Допускане на кандидатите.
3. Обявяване на допуснатите и недопуснатите канди-

дати.
4. Провеждане на конкурса
4.1. първи етап   провеждане на тест при следните 

условия:
- Тестът  се състои от 30 (тридесет) затворени въпро-

са с по три възможни отговора, един от които  е верен.
-  Всеки верен отговор от теста да се оценява с 1 точ-

ка, а неверния   с 0 точки. 
-  Минималният резултат, при който кандидатът се 

счита за успешно издържал теста, е 21 верни отговора.
- Времетраене на теста   60 минути.
4.2. втори етап   интервю при следните условия:
всеки кандидат отговаря на въпроси на комисията по 

седем вида компетентности
всеки от членовете на комисията оценява кандидата 

по всяка от компетентностите с оценка от едно до пет.
-  Минималния резултат, при който кандидатът се счи-

та за успешно издържал интервюто е 63 точки, форми-
ран от сбора от оценките на членовете на комисията. 
та за успешно издържал интервюто е 63 точки, форми-
ран от сбора от оценките на членовете на комисията. 
та за успешно издържал интервюто е 63 точки, форми-

Кандидата се оценява по 7 вида компетентности и сред-
ната  оценка  от представянето му не трябва да е по   
ниска от „3” , което в средна степен отговаря на изис-
ната  оценка  от представянето му не трябва да е по   
ниска от „3” , което в средна степен отговаря на изис-
ната  оценка  от представянето му не трябва да е по   

кванията за длъжността.
4.3. трети етап   окончателно класиране.
При окончателното класиране се събират точките на 

кандидата от теста и интервюто.
IV. Необходимите документи, които следва да бъдат 

представени от кандидатите за участие в конкурса за 

длъжността са: 
1. Заявление за участие. 
2. Копия от документи за придобитата образовател-

но-квалификационна степен.
3. Автобиография европейски формат-СV.

но-квалификационна степен.
3. Автобиография европейски формат-СV.

но-квалификационна степен.

4. Копие от свидетелство за правоуправление на МПС 
3. Автобиография европейски формат-СV.
4. Копие от свидетелство за правоуправление на МПС 
3. Автобиография европейски формат-СV.

  минимум категория „В”.
4. Копие от свидетелство за правоуправление на МПС 

  минимум категория „В”.
4. Копие от свидетелство за правоуправление на МПС 

5. Медицинско свидетелство от лечебно заведение, 
удостоверяващо, че лицето:

а/ не страда от психически разстройства.
б/ през последните три години не е настанявано при-

нудително в лечебно заведение по глава пета, раздел II
от Закона за здравето и не е лекувано за употреба на 
наркотични вещества. 

6. Документ от Районен съд по местоживеене, удосто-
веряващ, че:

а/ срещу лицето няма наложени мерки за защита по 
Закона за защита от домашното насилие.

б/ лицето не е нарушавало обществения ред три или 
повече пъти, за което са му налагани административни 
наказания.

7. Медицинско свидетелство.
Забележка: За участие в конкурс се допуска и канди-

дат, който не е получил документа по т. 5, буква "б" и т. 
6, но представи декларация по образец (приложение № 
11 към Наредба № 1 от 30.01.2012 г. за контрола и 
6, но представи декларация по образец (приложение № 
11 към Наредба № 1 от 30.01.2012 г. за контрола и 
6, но представи декларация по образец (приложение № 

опазването на горските територии).
Образци на заявление за участие в конкурс, длъж-

опазването на горските територии).
Образци на заявление за участие в конкурс, длъж-

опазването на горските територии).

ностна характеристика, както и информация за провеж-
дането на конкурса могат да бъдат получени всеки рабо-
ностна характеристика, както и информация за провеж-
дането на конкурса могат да бъдат получени всеки рабо-
ностна характеристика, както и информация за провеж-

тен ден от 9 до 12 часа и от 13 до 17 часа от старши екс-
перт „Човешки ресурси“ на РДГ Бургас, находящо се гр. 
тен ден от 9 до 12 часа и от 13 до 17 часа от старши екс-
перт „Човешки ресурси“ на РДГ Бургас, находящо се гр. 
тен ден от 9 до 12 часа и от 13 до 17 часа от старши екс-

Бургас, ул. „Иван Шишман № 8 ет. 4, стая № 9.
 V. Документите следва да бъдат представени в едно-

месечен срок от деня на публикуване на обявлението за 
провеждане на конкурса в местен ежедневник, лично 
или чрез пълномощник /нотариално заверено пълно-
мощно/ в деловодството на РДГ Бургас, находящо се гр. 
Бургас, ул. „Иван Шишман” № 8, ет. 4, стая № 4 всеки 
мощно/ в деловодството на РДГ Бургас, находящо се гр. 
Бургас, ул. „Иван Шишман” № 8, ет. 4, стая № 4 всеки 
мощно/ в деловодството на РДГ Бургас, находящо се гр. 

работен ден от 9 до 12 часа и от 13 до 17 часа. При по-
даване им на лицата се предоставя длъжностна характе-
ристика за конкурсната длъжност.

VI. Списъците или други съобщения във връзка с кон-
курса да се обявят на информационно табло в админи-
стративната сграда на РДГ, гр.Бургас, ул.„Иван Шишман” 
курса да се обявят на информационно табло в админи-
стративната сграда на РДГ, гр.Бургас, ул.„Иван Шишман” 
курса да се обявят на информационно табло в админи-

№ 8, ет. 4.
VII. Кратко описание на длъжността „Специалист гор-

ски инспектор”:
. Кратко описание на длъжността „Специалист гор-

ски инспектор”:
. Кратко описание на длъжността „Специалист гор-

Осъществява непосредствен контрол по прилагане на 
Закона за горите по отношение на всички дейности в 
горските територии, както и върху съхранението, транс-
портирането и преработването на дървесина и недър-
весни горски продукти. Осъществява контролните си 
функции под прякото ръководство на служители от по   
високи длъжностни нива. Предотвратява и установява 
функции под прякото ръководство на служители от по   
високи длъжностни нива. Предотвратява и установява 
функции под прякото ръководство на служители от по   

нарушения на разпоредбите на Закона за горите, Зако-
на за лова и опазване на дивеча, Закона за рибарство-
то и аквакултурите, Закона за защитените  територии, 
Закона за биологичното разнообразие и Закона за ле-
чебните растения, както и техните подзаконовите нор-
мативни актове.

VIII. Стартова брутна работна заплата за длъжността 
„Специалист горски инспектор”  към Специализирана 

. Стартова брутна работна заплата за длъжността 
„Специалист горски инспектор”  към Специализирана 

. Стартова брутна работна заплата за длъжността 

администрация, Дирекция „Горско стопанство” на РДГ 
„Специалист горски инспектор”  към Специализирана 
администрация, Дирекция „Горско стопанство” на РДГ 
„Специалист горски инспектор”  към Специализирана 

Бургас размер 1000 лв.
IХ .  РДГ Бургас не заплаща пътни разходи от место-

живеене до месторабота.

РЕГИОНАЛНА ДИРЕКЦИЯ ПО ГОРИТЕ
8000 гр. Бургас , ул. „Цар Иван Шишман“ № 8, 

тел. 056 / 894370, факс 056 / 842779

Смелият бургазлия Ди-
митър Кандилов да получи 
Почетна значка на Общи-
на Бургас. Това предлагат 
в докладна записка об-
щинските съветници Геор-
ги Дракалиев и Николай 
Стоянов. 19-годишният 
младеж, заедно с набора 
си Станислав Иванов от 
Поморие спасиха живота 
на давеща се жена край 
Втора буна във Варна. 

Инцидентът е от 7 октом-
ври тази година.

„На варненския плаж се 
случва един инцидент, 
който за малко да завър-
ши трагично, ако не е би-
ла бързата реакция на 
двама 19-годишни младе-
жи, единият от които бур-
газлия. Около полунощ, 
разхождайки се покрай 
брега на морето, те забе-
лязват 56-годишна жена, 
която отива към Втора бу-
на и изведнъж се хвърля в 

ната потъва, единият мла-
деж, който е преминал 
специализирано обуче-
ние, веднага се съблича и 
скача във водата, за да я 
спаси, а другият се обаж-
да на 112 и хуква да търси 
помощ. Той намира още 
двама младежи и заедно 
успяват да извадят изпад-
налата в безсъзнание 
удавница на брега, където 
й оказват първа помощ. В 
това време пристигат по-
лиция и кола на ЦСМП, 
като медиците интубират 
умиращата и по този на-
чин трагедията е предо-
твратена. Двамата младе-
жи, спасили жената, са 
Станислав Иванов от По-
морие и Димитър Канди-
лов от Бургас“, пишат в 
докладната си общински-
те съветници.

Дракалиев и Стоянов 
посочват, че заради бър-
зата и навременна намеса 
на младежите е спасен чо-

жава адмирации и поощ-
рение. В тази връзка те 
предлагат на колегите си 
от Общински съвет – Бур-
гас да гласуват за връчва-
нето на Почетна значка на 
Община Бургас на Дими-
тър.

„Тъй като такива постъп-
ки трябва да служат за 
пример на всички, счита-
ме, че е необходимо проя-
вилият се наш съгражда-
нин да бъде отличен от 
Общински съвет-Бургас“, 
допълват искането си съ-
ветниците.

19-годишният Димитър е 
от Бургас. Основното си 
образование получава в 
ППМГ „Н. Обрешков“, а 
средно - в ПГСАГ „Кольо 
Фичето“ – Бургас, с про-
фил „Геодезия“. В момен-
та е студент в Икономиче-
ския университет във Ва-
рна, специалност „Индус-
триален бизнес и предпри-
емачество“.

Георги Георги Георги рУСУСинОВОВ морето. Виждайки, че же-
ната потъва, единият мла-

вешки живот, което заслу-
жава адмирации и поощ-

Награждават със значка 
смел бургаски младеж, 

спасил живот

Станислав Иванов получи от Иван Алексиев плакет



„Черноморски фар“

Вицешампионите от „Нефто-
химик 2010“ (Бургас) стартира-
ха отлично новия сезон в efbet 
Супер Волей. Воденият от 
Иван Станев тим надигра „Пи-
рин“ (Разлог) с 3:0 (25:13, 25:22, 
25:23) в мач от първи кръг, изи-
гран в зала "Младост" в мор-
ския град. 

В следващия двубой бургаз-
лии гостуват на „Берое 2016“ в 
Стара Загора, като срещата е 
на 24 октомври (понеделник) 
от 18:00 ч. Разложани срещат 
„Марек Юнион-Ивкони“ (Дуп-
ница) на 22 октомври (събота) 
от 18:00 ч.  

„Нефтохимик“ поведе от са-
мото начало на срещата, след 
което продължи да диктува по-

ложението, пише bgvolleyball.
com. До края състезателите от 
морската столица бяха пълен 
хегемон и не допуснаха особе-
на съпротива. 

Във втората част разложа-
ни тръгнаха силно - с 3:1, но не 
удържаха темпото и домакини-
те направиха обрат. Разлика-
та постепенно нарасна, но 
след 20:15 настъпи отпускане 
от страна на бургазлии. Волей-
болистите от Югозапада се мо-
билизираха, атаката и начал-
ният удар заработиха и резул-
татът бе изравнен (20:20). Во-
деният от Иван Станев тим се 
нахъса и успя да затвори част-
та в своя полза след 25:22. 

Възходящата линия на бур-
газлии продължи в третия гейм 
(4:2 и 6:4), но постепенно гос-

тите ги настигнаха (8:8). Сили-
те бяха изравнени, след сре-
дата обаче домакините отново 
поеха инициативата. Битката 
продължи и в следващите ми-
нути, като играта бе на ампли-
туди. В ключовите моменти 
състезателите на „Нефтохи-
мик“ оформиха преднина 
(24:21), но тя бе стопена от про-
тивника почти напълно. Атака 
на Калоян Балабанов сложи 
край на спора за 25:23 и край-
ното 3:0 гейма. 

Най-резултатен бе Георги 
Петров с 15 точки (1 ас, 3 бло-
кади), с 12 точки завърши Ма-
тей Михайлович (1 ас). Лю-
бослав Телкийски бе отличен 
за MVP на мача. За съперни-
ка Дейвид Кръстев завърши с 
14 точки (1 ас, 1 блокада). 

„Черноморски фар“

Остават броени дни до фут-
болната надпревара за купа-
та на „БМФ Порт Бургас 2022“. 
Традиционният турнир по ми-
нифутбол ще се проведе тази 
събота, 22 октомври, в спор-
тен комплекс „Каменица Аре-
на” от 10 часа. Заявките за 
участие в тазгодишното изда-
ние достигнаха своя лимит - 
12 отбора с младежи на въз-
раст от 16 до 18 години ще ме-
рят сили на терена. Участие-
то в турнира е напълно без-

платно. Единствените условия 
са участниците да не са дейст-
ващи футболисти от А и Б гру-
па и да са сформирали свои 
отбори от по 5 полеви играчи, 
вратар и 4 резерви.

120 млади футболисти ще 
се състезават за голямата на-
града – билети за мача от Ли-
га Европа „Лудогорец“ – „Ре-
ал Бетис”, който ще се играе 
на 27 октомври 2022 г. на ста-
дион „Лудогорец Арена“ в 
Разград. За победителите 
„БМФ Порт Бургас” ще орга-
низира транспорт от Бургас 

до Разград и обратно, както 
и нощувки. Спортната над-
превара ще бъде излъчена 
онлайн във фейсбук страни-
цата на информационния 
сайт „На брега” – медиен 
партньор на събитието, на 
следния линк:

https://www.facebook.com/
nabrega.bg.

Освен голямата награда, 
организаторите са подготви-
ли купи, медали и индивиду-
ални предметни награди за 
класиралите се на първите 
три места, както и подаръци 
за всеки участник в надпре-
варата.

Турнирът по футбол на мал-
ки вратички е изцяло финан-
сиран от „БМФ Порт Бургас” 
ЕАД – концесионер на прис-
танищните терминали „Изток 
2” и „Бургас Запад”. Той е 
част от социалната програма 
на дружеството и вече има 
характера на голямо общо-
градско спортно събитие, ко-
ето се провежда за седма по-
редна година.

Турнирът се превръща в ис-
тински спортен празник, с ко-
ето постига основната си цел 
– да помага за утвърждава-
нето на спортни навици сред 
младите и да доказва, че ко-
гато бизнесът е социално от-
говорен, той може да намери 
точното място, към което да 
насочи своята помощ.

Cтра ни ца 18 21-24 ОКтОМВри 2022

Българският национал Илия Гру-
ев игра 120 минути за „Вердер“ и 
реализира дузпа, но тимът му за-
губи по драматичен начин от „Па-
дерборн“ с 4:5 при дузпите и от-
падна още във втория кръг на Ку-
пата на Германия.  

Груев е син на легендата на 
„Нефтохимик“ Илия Груев, като 

той носи същото има като баща 
си.

Мачът завърши 2:2 в редовното 
време, а втородивизионният съ-
перник ликува след ударите от бя-
лата точка. Груев отбеляза четвър-
тата дузпа, но Леонардо Битенкорт 
пропусна последната и „Вердер“ 
е аут от турнира.

Син на бургаска футболна 
легенда бележи в Германия

Чф

Три варианта за бъдещето на 
басейна в Младежкия дом

ПЛУВанЕ

Георги рУСинОВ

Две писма от главния тре-
ньор в ПК „Бриз“ Соня Стой-
чева бяха разгледани в засе-
дание на Спортната комисия 
към Общински съвет – Бургас. 
Те касаят казуса с басейна в 
Младежкия дом, стопанисван 
от клуба. В едното писмо от 
„Бриз“ настояват отново за 
входиране на докладната за 
отдаването на басейна на кон-
цесия за 30 години, а във вто-
рото писмо е описан по-под-
робно самият казус. Преди ня-
колко сесии докладната не бе 
приета от местния парламент, 
тъй като се оказа, че клубът 
има задължения към Община 
Бургас. От миналия август на-
сам клубът е платил само три 
сметки за ток. Останалите са 
поети от Община Бургас, тъй 
като басейнът се намира в 
Младежкия дом, който не мо-
же да остане без ток и да спре 
да функционира.

В сегашното заседание чле-
новете на Спортната комисия 
се обединиха около това, че 
трябва да се проведе една по-
широка среща между тяхната 
комисия, тази, която отдава 
спортни имоти и представите-
ли на администрацията, като 
целта е да се намери решение 
на продължаващия около го-
дина проблем със задължени-
ята към общината. 

Наш репортер разговаря по 
темата с председателя на 
Спортната комисия Георги Ма-
ринчев. 

„Като комисия няма как да 
стигнем до решение, тъй като 
казусът касае и работата на ад-
министрацията при сключен 
договор. Касае работата и на 
другата комисия по отдаване 
на спортни обекти по чл.5, ко-
ято една година се е занима-
вала с нейното инвестиционно 
намерение. Затова решихме да 
се съберем двете комисии, да 
поканим и администрацията и 
конкретно „Спортна инфра-
структура“ и представители на 

финансовия и юридическия от-
дел. Казусът трябва да се ре-
ши в най-бързи срокове и да 
имаме яснота как продължава 
да функционира от тук нататък 
басейнът“, обясни той.

Маринчев добави, че цялата 
процедура по отдаване на то-
зи обект за 30 години, както го 
е поискал клубът, с инвестици-
онен план, може да се случи 
при положение, че си изчистят 
дълга към Община Бургас.

„Едно от основните изисква-
ния към клубовете, кандидат-
стващи за концесия, е да ня-
мат задължения към Община-
та. Това е най-важното, защо-

то, ако ти не си си изчистил за-
дълженията, как ще изпълня-
ваш инвестиционна програма 
за стотици хиляди левове за 
дългосрочен период. Факт е, 
че към днешна дата клубът има 
договор за наем за целия ба-
сейн, който те стопанисват, но 
има конфликт с администраци-
ята, в който ние като Спортна 
комисия можем да сме само 
медиатори за решението му. 
Дори нямаме правомощия да 
се намесваме в него“, уточни 
председателят на Спортната 
комисия.

Той поясни, че ако догово-
рът бъде прекратен, нещата се 
връщат в положението отпре-
ди 2 години – басейнът си е об-
щинска собственост и се полз-
ва на общо основание като 
всички други.

„Например на ОЗК „Арена 
Бургас“ са 7-8 клуба, които си 
ползват по 1-2 коридора, в ча-

сови графици, съобразени с 
останалите. Тук проблемът е, 
че един клуб е взел целия ба-
сейн и понеже има обструкции 
към наемите и цените на тока, 
става проблем. При всички по-
ложения, ние ще се опитаме 
да го решим положително то-
зи казус. Даваме си сметка, че 
това е стар клуб, със 160 деца. 
Няма да ги оставим на улица-
та. Ще търсим решение, което 
да е добро и за двете страни 
и най-вече да е нормативно из-
държано. Държа да го подчер-
тая това, защото много хора 
си мислят, че ние раздаваме 
ей така базите. Работи се по 
наредби и нормативна база. 
Не случайно предния път бе 
спряна докладната от предсе-
дателя на Правна комисия“, 
каза още Маринчев.

В хипотеза да се спре токът 
затова, че от „Бриз“ имат пре-
тенции към сумите, няма как 

да се изпадне, тъй като разхо-
дите са подотчетни, сметките 
идват на Младежкия дом, а той 
не може да спре да работи и 
съответно Общината ги плаща, 
посочи председателят на 
Спортната комисия. 

„На срещата, която ще на-
правим, ще опитаме да вземем 
решение за някакъв краен ва-
риант, в който ситуацията да 
се разреши. Те не са много оп-
циите. Едната е след като клу-
ба не го устройва, договорът 
да се прекрати и да се търси 
друг клуб, който да го ползва. 
Друг вариант е още на друга-
та сесия да им го дадем на кон-
цесия, ако си изчистят задъл-
женията към Общината. Трети-
ят вариант, както всички оста-
нали клубове, си взимат 1-2 ко-
ридора и си плащат по Наред-
бата за недългосрочно отдава-
не на спортната инфраструк-
тура“, заяви той.

Две комисии и администрация ще търсят 
финално решение по казуса с ПК „Бриз“

Георги Маринчев

Броени дни до седмото издание на 
турнира за купата на „БМФ Порт Бургас”

ВОЛЕЙБОЛ

Отлично начало на сезона 
за „Нефтохимик 2010“

• Голямата награда е билети за мача от Лига Европа „Лудогорец – Реал Бетис”

• Организаторите осигуряват транспорт и нощувки в Разград за победителите



СЪОБЩЕНИЕ

На основание чл. 23, ал. 4, т.1 от ЗМСМА, чл.39, 
ал.1 от ПОДОСКВОА на Община Бургас свиквам ЧЕ-
ТИРИДЕСЕТ И ТРЕТОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински 
съвет – Бургас на 27.10.2022 година  (четвъртък) 
от 9:00 часа, с продължение на 28.10.2022 година 
(петък) от 09:00 часа при неизчерпване на дневния 
ред, в заседателната зала, находяща се в „Културен 
дом на нефтохимика”, ет.2, при следния 

ПРОЕКТ НА ДНЕВЕН РЕД
1. ОбС 08-00-13302 Докладна записка от Дими-

тър Николов – кмет на Община Бургас, относно: 
Приемане Наредба за изменение и допълнение на На-
редбата за определянето и администрирането на мест-
ните такси и цени на услуги на територията на Общи-
на Бургас (приета с решение на Общински съвет – 
Бургас, по т.2, Протокол № 21/ 20.12.2016 г., изм. и 
доп. с решения на Общински съвет – Бургас, по т.3, 
Протокол №26/25.04.2017 г.; по т.4, Протокол 
№34/28.11.2017 г.; по т.1, Протокол №36/19.12.2017 
г.; по т.4, Протокол №41/24.04.2018 г.; по т.1, Про-
токол №43/26.06.2018 г.; по т.2, Протокол 
№46/28.08.2018 г.; по т.8, Протокол №49/30.10.2018 
г.; по т.1, Протокол №52/18.12.2018 г.; изм. с Реше-
ние №248 от 15.02.2019 г. на Административен съд 
– Бургас по адм. д. №3204/2018 г.; по т.1 и т.2, Про-
токол №55/26.03.2019 г.; по т.1, Протокол 
№56/30.04.2019 г.; по т.1, Протокол №60/30.07.2019 
г.; по т.3 от Протокол №61/27.08.2019 г.) 

2. ОбС 08-00-13291 Докладна записка от проф. 
д-р Севдалина Турманова – председател на Об-
щински съвет – Бургас, относно: Приемане на Пра-
вилник за изменение на Правилника за организаци-
ята и дейността на общинския съвет, неговите коми-
сии и взаимодействието му с общинската админи-
страция на Община Бургас

3. ОбС 08-00-13301 Докладна записка от Дими-
тър Николов – кмет на Община Бургас, относно: 
Приемане Правилник за изменение и допълнение на 
Правилника за организацията и дейността на ОП „Чис-
тота еко“, приет с Решение на Общински съвет Бур-
гас от 28.10.2014 г. по т.16 /Протокол №42 изменен 
и допълнен с Решение на Общински съвет Бургас от 
26.01.2017 г. по т.17 /Протокол №7/, Решение на 
Общински съвет Бургас от 28.02.2017 г. по т.1 /Про-
токол №24/ , по т.3, Протокол №45/31.07.2018 г., 
по т.3, Протокол №55/26.03.2019 г.; по т.7, Прото-
кол №20/23 и 24.02.2021 г. 

4. ОбС 08-00-13319 Докладна записка от Йордан-
ка Ананиева – зам.-кмет „Образование, здравео-
пазване, социални дейности и младежки полити-
ки“ на Община Бургас, относно:  Приемане на Пра-
вила за финансиране на юридически лица с нестопан-
ска цел, регистрирани за осъществяване на обществе-
нополезна дейност, извършващи дейност в направле-
ния „Здравеопазване, социални дейности и младеж-
ки политики“ на територията на община Бургас

5. ОбС 08-00-13283 Докладна записка от инж. 
Чанка Коралска – за кмет на Община Бургас, съ-
гласно Заповед №3528/11.10.2022 г., относно: 
Удостояване със званието „Почетен гражданин на 
Община Бургас“ на Милена Радославова Добрева

6. ОбС 08-00-13285 Докладна записка от Геор-
ги Дракалиев и Николай Стоянов – общински съ-
ветници от ПП ВМРО – Българско национално дви-
жение, относно: Удостояване с отличие на Община 
Бургас

7. ОбС 08-00-13281 Докладна записка от Йор-
данка Ананиева – зам.-кмет „Образование, здра-
веопазване, социални дейности и младежки по-
литики“ на Община Бургас, относно: Кандидатства-
не с проектно предложение на Община Бургас по 
процедура за директно предоставяне на безвъзмезд-
на финансова помощ BG05SFPR003-1.001 – „Топъл 
обяд“

8. ОбС 08-00-13287 Докладна записка от Йор-
данка Ананиева – зам.-кмет „Образование, здра-
веопазване, социални дейности и младежки по-
литики“ на Община Бургас, относно: Даване на съ-
гласие за кандидатстване с проектно предложение 
„Закупуване на нов неупотребяван лекотоварен ав-
томобил за разнос на храна за нуждите на Домашен 
социален патронаж – гр. Бургас“ по Целева програ-
ма „Патронажна мобилност за доставка на Топъл 
обяд“, финансирана от Фонд „Социална закрила“ към 
Министерството на труда и социалната политика“ 

9. ОбС 08-00-13282 Докладна записка от Йор-
данка Ананиева – зам.-кмет „Образование, здра-
веопазване, социални дейности и младежки по-
литики“ на Община Бургас, относно: Разкриване 
на социална услуга предоставяна в общността – „За-
щитено жилище“ за жени с умствена изостаналост 
по проект № BG05M9OP001-2.019-0008 „Предоста-
вяне на 5 нови социални и интегрирани здравно-со-
циални услуги за деца и семейства на територията 
на община Бургас“

10. ОбС 08-00-13294 Докладна записка от Ди-
митър Николов – кмет на Община Бургас, относ-
но: Допълване разчета за финансиране на капитало-
вите разходи и списъка с обекти, финансирани със 
средствата от целева субсидия за капиталови разхо-
ди за 2022 година 

11. ОбС 08-00-13295 Докладна записка от Ди-
митър Николов – кмет на Община Бургас, относ-
но: Предоставяне на средства от бюджета на общи-
на Бургас за обезпечаване изпълнението на дейности 
по процедура „Подкрепа за устойчиво енергийно об-
новяване на жилищния сграден фонд – eтап I” с фи-
нансиране по линия на механизма за възстановява-
не и устойчивост 

12. ОбС 08-00-13311 Докладна записка от Кра-
симир Стойчев – зам.-кмет „Финанси, бюджет и 
икономика“, относно: Одобряване на годишен от-
чет за изпълнението на Плана за действие за общин-
ските концесии за 2021 г. на Община Бургас и на 
концесионните договори. Одобряване на План за 
действие за общинските концесии на Община Бур-
гас за 2022 г. – 2027 г.

13. ОбС 08-00-13297 Докладна записка от инж. 
Чанка Коралска – зам.-кмет „Строителство, ин-
вестиции и регионално развитие“, относно: 1. Да-
ване на предварително съгласие на основание чл. 
29, ал. 1 от ЗОЗЗ за изработване на Подробен ус-
тройствен план – План за улична регулация (ПУП – 
ПУР) за утвърждаване на трасе на нова обслужваща 
улица за осигуряване на транспортен достъп до имо-
ти в устройствена зона 28/Смф по ОУП на гр. Бур-
гас, местност „Бързия дол“ (бивша местност „Сулу 
дере“), землище Меден Рудник, гр. Бургас, в предви-
дено разширение на населеното място, преминава-
що през ПИ с идентификатори 07079.9.371, 
07079.9.373 и 07079.9.374 по КК на гр. Бургас – об-
щинска частна собственост, с начин на трайно полз-
ване „за селскостопански, горски, ведомствен 
път“.

2. Разрешение по реда на чл. 124а, ал. 1, във връз-
ка с чл.16, ал.1 и чл.16а от ЗУТ за изработване на 
проект за:

• ПУП – ПУР за утвърждаване на трасе на нова 
обслужваща улица за осигуряване на транспортен 
достъп до имоти в устройствена зона 28/Смф по ОУП 
на гр. Бургас, местност „Бързия дол“ (бивша мест-
ност „Сулу дере“), землище Меден Рудник, гр. Бур-
гас., в предвидено разширение на населеното мяс-
то;

• Подробен устройствен план – План за регула-
ция и застрояване (ПУП – ПРЗ) за ПИ с идентифика-
тор 07079.9.385 по КК на гр. Бургас, в устройстве-
на зона 28/Смф по ОУП на гр. Бургас, местност „Бър-
зия дол“ (бивша местност „Сулу дере“), землище Ме-
ден Рудник, гр. Бургас., в предвидено разширение на 
населеното място. 

3. Одобряване на задание по реда на чл. 124б, ал. 
1 от ЗУТ, във връзка с чл. 125, ал. 1 от ЗУТ за изра-
ботване на проект за:

• ПУП – ПУР за утвърждаване на трасе на нова об-
служваща улица за осигуряване на транспортен дос-
тъп до имоти в устройствена зона 28/Смф по ОУП на 
гр. Бургас, местност „Бързия дол“ (бивша местност 
„Сулу дере“), землище Меден Рудник, гр. Бургас., в 
предвидено разширение на населеното място;

• ПУП – ПРЗ за ПИ с идентификатор 07079.9.385 
по КК на гр. Бургас, в устройствена зона 28/Смф по 
ОУП на гр. Бургас, местност „Бързия дол“ (бивша мест-
ност „Сулу дере“), землище Меден Рудник, гр. Бургас., 
в предвидено разширение на населеното място.

14. ОбС 08-00-13298 Докладна записка от инж. 
Чанка Коралска – зам.-кмет „Строителство, ин-
вестиции и регионално развитие“, относно: 1. Да-
ване на предварително съгласие на основание чл. 
29, ал. 1 от ЗОЗЗ за изработване на Подробен ус-
тройствен план – Парцеларен план (ПУП – ПП) за ут-
върждаване на трасе на техническата инфраструкту-
ра – уличен водопровод за захранване на ПИ с иден-
тификатор 07079.17.232 по КК на кв. Рудник, гр. Бур-
гас, отговарящ на УПИ XVIII-260 в бивш масив 260 
в землището на кв. Рудник, гр. Бургас, преминаващо 
през ПИ с идентификатор 07079.17.173 по КК на кв. 
Рудник, гр. Бургас – общинска публична собственост, 
вид територия „територия на транспорта“, с начин 
на трайно ползване „за местен път“. 2. Разрешение 
по реда на чл. 124а, ал. 1 от ЗУТ за изработване на 
ПУП – ПП за утвърждаване на трасе на техническа-
та инфраструктура – уличен водопровод за захран-
ване на ПИ с идентификатор 07079.17.232 по КК на 
кв. Рудник, гр. Бургас, отговарящ на УПИ XVIII-260 в 
бивш масив 260 в землището на кв. Рудник, гр. Бур-
гас. 3. Одобряване на задание по чл. 124б, ал. 1 от 
ЗУТ, във връзка с чл. 125, ал. 1 от ЗУТ за изработ-
ване на ПУП – ПП за утвърждаване на трасе на тех-
ническата инфраструктура – уличен водопровод за 
захранване на ПИ с идентификатор 07079.17.232 по 
КК на кв. Рудник, гр. Бургас, отговарящ на УПИ XVIII-
260 в бивш масив 260 в землището на кв. Рудник, 
гр. Бургас

15. ОбС 08-00-13299 Докладна записка от инж. 
Чанка Коралска – зам.-кмет „Строителство, ин-
вестиции и регионално развитие“, относно: 1. Да-
ване на предварително съгласие на основание чл. 
29, ал. 1 от ЗОЗЗ за изработване на Подробен ус-
тройствен план – План за улична регулация (ПУП – 
ПУР) за осигуряване на трасе за транспортен достъп 
до УПИ III-2632 в с.о  „Бизнес парк Бургас-1“, ПИ с 
идентификатор 07079.2.2632 по КККР на гр. Бургас, 
в местност „Дванадесетте“ (бивша местност „Они-
килика“) по КВС на землището на гр. Бургас, преми-
наващо през ПИ с идентификатор 07079.2.476 по КК 
на гр. Бургас – общинска частна собственост. 2. Одо-
бряване на ПУП – ПУР за осигуряване на трасе за 
транспортен достъп до УПИ III-2632 в с.о. „Бизнес 
парк Бургас-1“, ПИ с идентификатор 07079.2.2632 
по КККР на гр. Бургас, в местност „Дванадесетте“ 
(бивша местност „Оникилика“) по КВС на землище-
то на гр. Бургас

16. ОбС 08-00-13303 Докладна записка от инж. 
Чанка Коралска – зам.-кмет „Строителство, ин-
вестиции и регионално развитие“, относно: 1. Да-
ване на предварително съгласие на основание чл.29, 
ал.1 от ЗОЗЗ и чл.25, ал.3 и ал.5 от ЗСПЗЗ за изра-
ботване на проект за Подробен устройствен план – 

план за улична регулация (ПУП-ПУР) за утвърждава-
не на трасе на нови обслужващи улици за осигуря-
ване на транспортен достъп до имоти в устройстве-
на зона 4/Смф1 по ОУП на гр. Бургас, местност „Под 
шосето“, землище на кв. Сарафово, гр. Бургас, с кой-
то се засягат поземлени имоти, общинска собстве-
ност, с начин на трайно ползване – „за второстепен-
на улица“, „за селскостопански горски ведомствен 
път“, „за местен път“ и „за пасище“. 2. Одобряване 
на задание по реда на чл. 124б, ал.1 от ЗУТ, във връз-
ка с чл. 125, ал.1 от ЗУТ за изработване на проект 
за Подробен устройствен план – план за улична ре-
гулация (ПУП-ПУР) за утвърждаване на трасе на но-
ви обслужващи улици за осигуряване на транспор-
тен достъп до имоти в устройствена зона 4/Смф1 по 
ОУП на гр. Бургас, местност „Под шосето“, землище 
на кв. Сарафово, гр. Бургас. 3. Разрешение по реда 
на чл. 124а, ал.1, във връзка с чл.16а, ал.1 от ЗУТ, 
за изработване на проект за Подробен устройствен 
план – план за улична регулация (ПУП-ПУР) за ут-
върждаване на трасе на нови обслужващи улици за 
осигуряване на транспортен достъп до имоти в ус-
тройствена зона 4/Смф1 по ОУП на гр. Бургас, мест-
ност „Под шосето“, землище на кв. Сарафово, гр. 
Бургас

17. ОбС 08-00-13304 Докладна записка от инж. 
Чанка Коралска – зам.-кмет „Строителство, ин-
вестиции и регионално развитие“, относно: Раз-
решение на основание чл.62а, ал.2 и ал.3, т.2 от ЗУТ 
за промяна на предназначението на УПИ III-244 „за 
озеленяване“ в кв.29 по плана на ж.к. „Изгрев“, гр. 
Бургас (ПИ с идентификатор 07079.501.244 по КК 
на гр. Бургас)

18. ОбС 08-00-13308 Докладна записка от Ди-
митър Николов – кмет на Община Бургас, относ-
но: Предназначение на общински жилища по чл. 42, 
ал. 2 от Закона за общинската собственост

19. ОбС 08-00-13324 Докладна записка от Ди-
митър Николов – кмет на Община Бургас, относ-
но: Допълване на Годишната програма за управле-
ние и разпореждане с общинската собственост на 
Община Бургас за 2022 г., приета с Решение по т.2 
от дневния ред на заседанието, проведено на 
07.04.2022  г.  (Протокол №36) на Общински съвет 
– Бургас, раздел VI „Отчуждаване за обекти на пуб-
личната общинска собственост“

 
20. ОбС 08-00-13322 Докладна записка от Ди-

митър Николов – кмет на Община Бургас, относ-
но: Продажба на общинско жилище, находящо се в 
гр. Бургас, ж.р. Меден Рудник, блок № 37 (437), вход 
1 (А), етаж 4, апартамент № 10 – среден, на наема-
тел, настанен по административен ред 

21. ОбС 08-00-13323 Докладна записка от Ди-
митър Николов – кмет на Община Бургас, относ-
но: Продажба на общинско жилище, находящо се в 
гр. Бургас, ж.р. Меден Рудник, блок № 57 (457), вход 
Д (5), етаж 2, апартамент № 96 – среден, на наема-
тел, настанен по административен ред

22. ОбС 08-00-13325 Докладна записка от Ди-
митър Николов – кмет на Община Бургас, относ-
но: Предоставяне на помещения, частна общинска 
собственост за временно и безвъзмездно ползване 
на сдружение с нестопанска цел „Асоциация Деметра“ 
за извършване на социална услуга – Център за под-
крепа на жертви на сексуално насилие „Вселена“ с 
гореща телефонна линия, кризисна интервенция и 
психологично консултиране 

23. ОбС 08-00-13326 Докладна записка от Ди-
митър Николов – кмет на Община Бургас, относ-
но: Предоставяне на Национална художествена ака-
демия обособена част от имот – частна общинска 
собственост, находящ се в гр. Бургас, Приморски 
парк, (бивш Кърджалийски лагер) за създаване на 
„Младежки център на изкуствата към НХА“ в парт-
ньорство с „Дружество на художниците – Бургас“

24. ОбС 08-00-13327 Докладна записка от Ди-
митър Николов – кмет на Община Бургас, относ-
но: Предоставяне на средства за адаптиране на по-
мещенията на Графична база „Тодор Атанасов“ за 
учебни и творчески дейности за нуждите на „Мла-
дежки център на изкуствата към НХА“

25. ОбС 08-00-13296 Докладна записка от Йор-
данка Ананиева – зам.-кмет „Образование, здра-
веопазване, социални дейности и младежки по-
литики“ на Община Бургас, относно: Промяна на 
мястото на предоставяне на социална услуга „Цен-
тър за социална рехабилитация и интеграция на хо-
ра с увреждания – гр. Бургас

26. ОбС 08-00-13253 Докладна записка от Йор-
данка Ананиева – зам.-кмет „Образование, здра-
веопазване, социални дейности и младежки по-
литики“ на Община Бургас, относно: Предоставя-
не на безвъзмездни финансови помощи в полза на 
физически лица

 
27. ОбС 08-00-13313 Докладна записка от Ди-

ана Саватева – зам.-кмет „Култура, туризъм и 
спорт“, относно: Даване на съгласие за финансово 
подпомагане на изявени бургаски спортисти и спорт-
ни събития от бюджета за спорт

28. ОбС 08-00-13284 Докладна записка от проф. 
д-р Севдалина Турманова – председател на Об-
щински съвет – Бургас, относно: Даване на съгла-

сие за прехвърляне на правата (учредяване на дого-
ворна ипотека в полза на Търговска банка) за имо-
ти с идентификатор 07079.605.384 и с идентифика-
тор 07079.605.383 по КККР на гр. Бургас, собстве-
ност на „Булпласт БГ 1“ ЕООД

29. ОбС 08-00-13269 Докладна записка от Кра-
симир Стойчев – зам.-кмет „Финанси, бюджет и 
икономика“, относно: Избор на регистрирани оди-
тори за проверка и заверка на годишните финансо-
ви отчети на общинските търговски дружества, кои-
то подлежат на задължителен независим финансов 
одит

30. ОбС 08-00-13271 Докладна записка от Кра-
симир Стойчев – зам.-кмет „Финанси, бюджет и 
икономика“, относно: Утвърждаване на извърше-
ните разходи за закупуване на медицинска апарату-
ра от едноличните търговски дружества с ограниче-
на отговорност – лечебни заведения, съгласно ре-
шение на Общински съвет – Бургас

31. ОбС 08-00-13310 Докладна записка от Кра-
симир Стойчев – зам.-кмет „Финанси, бюджет и 
икономика“, относно: Актуализация на месечната 
наемна цена по сключен договор №04-06-66(622-1-
)/26.03.2014 г. между „Бургасбус“ ЕООД и Община 
Бургас за ползване на моторни превозни средства

32. ОбС 08-00-13321 Докладна записка от об-
щински  съветници в Общински съвет – Бургас, 
относно: Определяне размера на трудовото възна-
граждение на кмета на Община Бургас

33. ОбС 08-00-13316 Докладна записка от инж. 
Петко Драгнев – управител на „Бургасбус“ ЕООД, 
относно: Актуализация на Приложения към  Дого-
вор  за обществена услуга за превоз на пътници № 
04-06-66(692) / 10.06.2014 г. във връзка с придо-
бити 56 броя нови електрически автобуси 

34. ОбС 08-00-13314 Докладна записка от Ни-
колай Димитров – управител на „Благоустройстве-
ни строежи“ ЕООД, относно: Даване на съгласие 
на „Благоустройствени строежи“ ЕООД, да участва в 
консорциум, под формата на гражданско дружество 
по смисъла на чл. 357 – 364 от Закона за задълже-
нията и договорите (ЗЗД) за изпълнение на общест-
вена поръчка на територията на Община Камено

35. ОбС 08-00-13315 Докладна записка от Ни-
колай Димитров – управител на „Благоустройстве-
ни строежи“ ЕООД, относно: Даване на съгласие 
за проучване и изграждане на фотоволтаична елек-
троцентрала (ФЕЦ) в имот общинска собственост

36. ОбС 08-00-13328 Докладна записка от Ни-
колай Димитров – управител на „Благоустройстве-
ни строежи“ ЕООД, относно: Продажба на недви-
жим имот, собственост на „Благоустройствени стро-
ежи“ ЕООД

37. ОбС 08-00-13261 Докладна записка от проф. 
д-р Христо Стоянов Бозов – д. м., управител на  
„Комплексен онкологичен център – Бургас“ ЕООД, 
относно: Закупуване със собствени средства на ме-
дицинска апаратура за „КОЦ – Бургас” ЕООД

38. ОбС 08-00-13267 Докладна записка от проф. 
д-р Христо Стоянов Бозов – управител на  „Ком-
плексен онкологичен център – Бургас“ ЕООД, от-
носно: Ъпгрейд със собствени средства на наличния 
биохимичен анализатор (BS 200E) в  „КОЦ – Бургас” 
ЕООД

39. ОбС 08-00-13268 Докладна записка от проф. 
д-р Христо Стоянов Бозов – управител на  „Ком-
плексен онкологичен център – Бургас“ ЕООД, от-
носно: Закупуване със собствени средства на виде-
оендоскопска система за лапароскопска хирургия за 
„КОЦ – Бургас” ЕООД

40. ОбС 08-00-13266 Докладна записка от Ане-
та Младенова – управител на „Чистота“ ЕООД, от-
носно: Даване на съгласие „Чистота“ ЕООД да заку-
пи със собствени средства дълготраен материален 
актив, движима вещ

41. ОбС 08-00-13293 Докладна записка от Сто-
ян Грозев и Манол Тодоров – общински съветни-
ци, относно: Организиране на информационна и ме-
дийна кампания, която да популяризира „горещите“ 
телефони на Община Бургас, на които се подават сиг-
нали за нередности, свързани с околната среда на 
територията на Община Бургас

42. ОбС 08-00-13286 Питане от д-р Георги Дра-
калиев и Николай Стоянов – общински съветници 
от ПП ВМРО – Българско национално движение, 
относно: Реализирани инвестиции и осигурени ра-
ботни места от инвеститори на територията на об-
щина Бургас

43. ОбС 08-00-13317 Питане от инж. Васил Ива-
нов – общински съветник от ПП БСП, относно: Под-
мяна на печките на дърва и въглища с екологични 
уреди

44. ОбС 08-00-13318 Питане от Иван Иванов – 
общински съветник от ПП СЕК, относно: Предпри-
ети съдебни действия от страна на община Бургас по 
оспорване на Решение № БП-Ц-17/29.07.2022 г. на 
Комисията за енергийно и водно регулиране

45. ОбС 08-00-13320 Питане от д-р Даниела Бо-
жинова – общински съветник от Демократична Бъл-
гария /ПП Зелено движение, относно: Разходи на 
Община Бургас за медийни и рекламни услуги

Проф. д-р СЕВДАЛИНА ТУРМАНОВА
Председател на Общински съвет - Бургас

1921-24 октомври 2022
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Най-голямата грешка в 
живота на Тони Димитро-
ва се оказа кратката й по-
литическа кариера - това 
призна тя докато бе гост 
заедно с братя Аргирови 
в “Шоуто на Николаос Ци-
тиридис“.

Във викторината дали 
се познават добре, или не, 
единият от братята заяви, 
че тя е била общински съ-
ветник, а другият отрече. 

Самата Тони призна за 
кратката си връзка с поли-
тиката. Малцина в Бургас 
си спомнят, че тя бе част от 
групата на Ивайло Дражев 
„Роден край“ през 2006 го-
дина. Влезе в Общинския 
съвет заедно с известни 
спортни фигури. „Бях само 
за две седмици и напуснах, 
разбрах, че не е моето мяс-
то. Това е една от най-голе-
мите грешки в моя живот“, 
каза певицата. 

Макар и познанството им 
да е от повече от 10 години, 
едва сега тримата - Тони и 
известните двама пловдив-
чани, се събират заедно, за 
да направят песента „Сре-
щу вятъра“.

Срещата им в студиото 
премина под знака на при-
ятелството, а самата Тони 
Димитрова се пошегува, че 
тя е може би единствената 
жена в България, която не е 
била влюбена в тях, защото 
след братята е имало вър-
волица от фенки.

Забавните истории на но-

вото трио са толкова мно-
го, че включват и случка с 
калкан, който се появи из-
ненадващо в студиото.

Всъщност Тони отишла 
на премиерата на книгата 
на двамата наскоро с тор-
ба, пълна с паламуди, но 
от вълнение заявила, че им 
подарява калкан. Сега то-
ва бе коригирано и в студи-
ото влезе жив калкан, от-
ново подарък към двама-
та от Тони.

За да провери колко до-
бре се познават тримата, 
Николаос ги подложи на из-
питание, в което истински 
факти за гостите бяха сме-
сени с твърдения от жълта-
та преса.

Вярно ли е, че Тони Ди-
митрова е оцеляла в торна-
до? Вярно ли е, че съпруга-
та на Светослав е леля на 
първата жена на Благове-
ст? Това са само част от въ-
просите, които станаха по-
вод за много смях и откро-
вени истории.

От въпросите и отгово-
рите стана ясно, че Тони е 
луда по Австралия и това е 
причина да има две татуи-
ровки - на кенгуру и коала, 
това отново стана повод за 
разнобой в отговорите на 
двамата братя. 

През ноември новото 
трио тръгва на турне, ще пъ-
тува в Западна Европа. 

През септември се за-
въртя новата им съвместна 
песен “Срещу вятъра“ и на-
бързо набра скорост като 
се хареса на публиката.

ЧфБулевард20 21-24 ОКТОМВРИ 2022

11 
съ

Шедьоври на б

Весела ГОРАНОВАВесела ГОРАНОВА вото трио са толкова мно-

Най-голямата грешка в живота 
на Тони Димитрова -  

кратката политическа кариера

Актьорът Михаил Билалов из-
ненада писателя Алек Попов 
след като пристигна на твор-
ческа среща с него в Дома на 
писателя в Бургас. Двете бъл-
ческа среща с него в Дома на 
писателя в Бургас. Двете бъл-
ческа среща с него в Дома на 

гарски легенди в театъра и ли-
тературата са съученици.

„Благодаря на моя съуче-
ник Михаил Билалов, че е тук“, 
обърна се към него Алек По-
ник Михаил Билалов, че е тук“, 
обърна се към него Алек По-
ник Михаил Билалов, че е тук“, 

пов.
А в края на вечерта актьор-

ът, който води и предаването 
„Стани богат“, си тръгна с ав-
ът, който води и предаването 
„Стани богат“, си тръгна с ав-
ът, който води и предаването 

тограф от книгата „Сестри Па-
лавееви“.

„Със съученика ми Алек По-
пов и “Сестри Палавееви” с 
автограф! С две думи: разме-
няме си автографи:)“, написа 
актьорът.

Михаил Билалов бе в компа-
актьорът.

Михаил Билалов бе в компа-
актьорът.

нията на сценаристката Ваня 
Николова. Само ден преди то-
ва той представи спектакъла си 
„Бум, Бум“ в Бургас.

Недялко Йорданов, Ивана 
„Бум, Бум“ в Бургас.

Недялко Йорданов, Ивана 
„Бум, Бум“ в Бургас.

Джеджева, зам.-кметът Ди-
ана Саватева, общественици 
и интелектуалци пристигнаха 

на срещата, която бе изключи-
телно интересна и вълнуваща, 
а писателят - добър разказвач 
телно интересна и вълнуваща, 
а писателят - добър разказвач 
телно интересна и вълнуваща, 

и събеседник.
а писателят - добър разказвач 
и събеседник.
а писателят - добър разказвач 

Събитието бе озаглавено 
„Между комедията и трагеди-
ята“ и бе един от акцентите на 
„Между комедията и трагеди-
ята“ и бе един от акцентите на 
„Между комедията и трагеди-

„Есенните литературни праз-
ници“.

„Чувството за хумор е мощ-
но средство за разтоварване 
и за оздравяване на психика-
та, защото нашите проблеми 
и за оздравяване на психика-
та, защото нашите проблеми 
и за оздравяване на психика-

са колкото икономически, тол-
кова и психологически”, споде-
ли Алек Попов.

Преди година той представи 
в Бургас романа си „Туран“, се-
га акцентът бе новото допълне-
в Бургас романа си „Туран“, се
га акцентът бе новото допълне-
в Бургас романа си „Туран“, се

но издание на легендарния пар-
тизански роман „Сестри Пала-
вееви в лабиринта на младост-
тизански роман „Сестри Пала-
вееви в лабиринта на младост-
тизански роман „Сестри Пала-

та и в бурята на историите”, 
вееви в лабиринта на младост-
та и в бурята на историите”, 
вееви в лабиринта на младост-

който излезе тази година. Кни-
гата, която е носител на награ-
дите „Хеликон” и „Цветето на 
Хеликон”, се завърна при чита-
телите, проследявайки пътя на 
сестрите Кара и Яра от ражда-
нето им до първите години от 
строежа на комунизма. Това е 
четвърто издание на романа, 
а допълнителната информация 
дава повече светлина върху це-
лия контекст, не само върху об
дава повече светлина върху це
лия контекст, не само върху об
дава повече светлина върху це

-
разите на главните героини. В 
нея се разказва още за 20-те и 
30-те години на миналия век, за 
обществените феномени, които 
са съществували тогава.

„Черноморски фар“ научи, че 

кази на твореца Бургас ще е в 
нейния център като персонаж.

В творческата биография 
нейния център като персонаж.

В творческата биография 
нейния център като персонаж.

на Попов влизат сборници
В творческата биография 

на Попов влизат сборници
В творческата биография 

-
те с разкази и есета „Другата 
смърт”, „Спътник на радикал-
ния мислител“ 1 и 2, „Мръсни 
сънища“, „Телесни плевели“, 
„Курс за напреднали“, „Мито-
логия на Прехода“.

Първият роман на Алек По-
пов – „Мисия Лондон”, вдъхно-
вен от колоритните впечатле-
ния по време на дипломатиче-
ска му служба в Лондон, изли-
ния по време на дипломатиче-
ска му служба в Лондон, изли-
ния по време на дипломатиче-

за през 2001 г. През 2010 изли-
за едноименният филм по ро-
мана с режисьор Димитър Ми-
товски. Филмът „Мисия Лон-
мана с режисьор Димитър Ми-
товски. Филмът „Мисия Лон-
мана с режисьор Димитър Ми-

дон“ се превръща в социален 
и културен феномен, след като 
се задържа на екран 30 седми-
ци и е посетен от близо 400
се задържа на екран 30 седми-
ци и е посетен от близо 400
се задържа на екран 30 седми-

000 
зрители.

Това е най-гледаният българ
зрители.

Това е най-гледаният българ
зрители.

-
ски филм за последните 20 г.

Вторият роман на Алек По-
пов – „Черната кутия”, се по-
явява през 2007 г. В основата 
му лежи една лична история, 
която авторът се опитва да ос-

мисли: внезапната загуба на 
баща му, починал далеч от до-
мисли: внезапната загуба на 
баща му, починал далеч от до-
мисли: внезапната загуба на 

ма, в Америка. Романът спе-
челва няколко литературни на-
гради, сред които и наградата 
„Елиас Канети“. Книгата изли-
за на немски със заглавие Die 
Hunde fliegen tief (Кучетата ле-
тят ниско) и претърпява някол-
ко издания в Австрия и Герма-
ния. Под същото заглавие кни-
гата е позната на полски, сръб-
ски, турски, италиански.

През 2013 г. излиза трети-
ят роман на писателя – „Сес-
три Палавееви в бурята на ис-
ят роман на писателя – „Сес-
три Палавееви в бурята на ис-
ят роман на писателя – „Сес-

торията”. Попов обръща по
три Палавееви в бурята на ис-
торията”. Попов обръща по
три Палавееви в бурята на ис-

-
глед към може би най-идеоло-
торията”. Попов обръща по
глед към може би най-идеоло-
торията”. Попов обръща по

гизирания момент в българска-
та история:

20 години след „Мисия Лон-
дон“, писателят ни изпрати на 
нова мисия в Азия - „Мисия Ту-
ран”. Още една блестяща але-
нова мисия в Азия - „Мисия Ту-
ран”. Още една блестяща але-
нова мисия в Азия - „Мисия Ту-

горична история - истински ви-
хър от български патриотич-
горична история - истински ви-
хър от български патриотич-
горична история - истински ви-

ни страсти, политически ин-
триги, обогатени с балкански 
ни страсти, политически ин
триги, обогатени с балкански 
ни страсти, политически ин

номера .
Алек Попов израства в се-

мейство на учени и превода-
чи. Завършил е Национална-
та гимназия за древни езици 
и култури “Константин Кирил 
Философ” и българска фило-
и култури “Константин Кирил 
Философ” и българска фило-
и култури “Константин Кирил 

логия в Софийския универ-
ситет “Св. Климент Охрид-
ски”. След дипломирането си 
специализира в ELI (English 
Language Institute) към Wayne 
State University, САЩ.

Най-голямата грешка в 
живота на Тони Димитро-
ва се оказа кратката й по-
литическа кариера - това 
призна тя докато бе гост 
заедно с братя Аргирови 

Весела ГОРАНОВАВесела ГОРАНОВАВесела ГОРАНОВА

кратката политическа кариеракратката политическа кариера
Певицата занесла торба  
с паламуди на премиерата на 
книгата на братя Аргирови

Весела ГОРАНОВАВесела ГОРАНОВАВесела ГОРАНОВА в новата книга сборник с раз-
кази на твореца Бургас ще е в 

Михаил Билалов 
изненада писателя 
Алек Попов в Бургас

WWW.faragency.bg

Следете новините 
ната 

версия, достъпна за всички 
смарт устройства

зА РЕКЛАМА
056 82 54 35
 0878 424 698
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